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S PROJEKTOM SMART-MR V REGIJSKO CELOSTNO PROMETNO STRATEGIJO LUR

VELIKA NAROČNIŠKA AKCIJA INTERNET KABEL!

041 621 365 • info@kabelnetlogatec.net • www.kabelnetlogatec.net

Fizične osebe, ki sklenejo v mesecu januarju in februarju novo 
naročniško razmerje (kabel), ki vključuje storitev internet prejmejo  
12 mesecev 50% popusta na storitev internet.**

 • Zagotovite si internet na kablu kar 12 mesecev za polovično ceno:)

 • Akcija velja ob vezavi za vse pakete ter stare in nove naročnike
             • Združite mobilno telefonijo z ostalimi storitvami in prihranite

Enojček ali dvojček paketi 
internet z ali brez telefonije že od 

8,50* €/mesec:)

*Internet 10/1 Mbps, Trio telefon

Trojček paketi 
internet, telefonija in mobilna že od 

12,40* €/mesec:)

*Internet 10/1 Mbps, Trio telefon, Mini mobilna

* *Pogodba se sklene z vezavo za obdobje 2 leti.

Mobilni paketi že od 

4,90 €/mesec

:)AKCIJA INTERNET KABEL!

Iz redne ponudbe:

Na decembrski 8. redni seji Sveta Ljubljanske urbane regije v sestavi županov 
in predstavnikov 26 občin LUR, ki je potekala v Mestni hiši, je bil predstavljen 
tudi evropski projekt SMART-MR, katerega slovenska partnerja sta Regionalna ra-
zvojna agencija Ljubljanske urbane regije (RRA LUR) in Znanstveno-raziskovalni 
center Slovenske akademije znanosti in umetnosti (ZRC SAZU). 

Projekt proučuje problematiko in izzive urejanja prometa v metropolitanskih re-
gijah, kjer se na račun osebnega motornega prometa pojavljajo številni prometni 
zastoji in posledično velike količine toplogrednih plinov. Slednje negativno vpliva 
na življenjske pogoje za prebivalce, ob tem pa tudi na podporno okolje za razvoj 
gospodarstva. Glavni cilj projekta SMART-MR je tako podpreti lokalne in regio-
nalne oblasti pri izboljšanju prometne politike in zagotavljanju trajnostnih ukrepov 
za dosego prožne nizkoogljične mobilnosti v metropolitanskih regijah.O
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Več o projektu SMART-MR si lahko preberete na http://www.interregeurope.eu/smart-mr/ .
Kontakt: Janez Nared, janez.nared@zrc-sazu.si, tel. 01 200 27 16

Katja Butina, katja.butina@ljubljana.si , tel. 01 306 19 14 

V okviru projekta je načrtovana vzpostavitev te-
meljev za oblikovanje regijske prometne strategije 
(CPS) na nivoju celotne Ljubljanske urbane regije. 
Regijska CPS bi občinam in regiji ponudila identi-
fikacijo skupnih prometnih izzivov, akcijski načrt z 
ukrepi za njihovo reševanje ter časovni in finančni 
okvir za realizacijo ukrepov. Glede na to, da ima 
v Ljubljanski urbani regiji svojo CPS že izdelano 
devet občin (Mestna občina Ljubljana, Borovnica, Grosuplje, Ivančna Gorica, Ka-
mnik, Litija, Logatec, Medvode in Vrhnika), bi se v pripravi regijske CPS osredo-
točali predvsem na povezovanje ugotovitev in iskanje rešitev, ki se lahko aplicirajo 
na nivoju regije. 

Predlog za izdelavo regijske CPS je bil med večino občinami izredno dobro spre-
jet, prav tako je bil izražen tudi interes za oblikovanje CPS za nekatere manjše 
občine, saj bi jim tovrstne podlage bistveno olajšale njeno izdelavo. Ob tem je 
treba poudariti, da je izdelana in potrjena celostna prometna strategija predpogoj 
za uspešno črpanje evropskih sredstev za ukrepe na področju vzpostavljanja traj-
nostne mobilnosti.

Glede na to, da gre za dolgoročno načrtovanje in urejanje trajnostnega prometa v 
regiji, je povezovanje in sodelovanje občin pri oblikovanju dokumenta bistvenega 
pomena. V naslednjih mesecih so tako predvideni individualni posveti, razprave in 
usklajevanja s posameznimi občinami ter priprava strategije izdelave dokumenta, 
ki bo regiji omogočil še intenzivnejši razvoj trajnostne mobilnosti. 
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UVODNIK

strumno smo zakorakali v volilno leto 2018. Parlamentarne volitve 
bodo pred poletjem, lokalne novembra. Prav je, da se vsi vklju-
čimo, sodelujemo in skupno dograjujemo našo občino in mlado 
samostojno državo Slovenijo. Stati ob strani in samo kritizirati 
sodelujoče je neučinkovito, vsi zavihajmo rokave in složno pre-
maknimo voz politike v pravo smer. V smer, kjer bodo dobrine, 
pridobljene s skupnimi močmi, pravičneje razdeljene in bo poskr-
bljeno za socialno varnost in mir.

V naši občini imamo veliko želja in zastavljenih projektov, a se do-
ločeni ne odvijajo, kot bi hoteli. Vedno je prisoten človek. Še vedno 
se ne znamo pogovarjati, poslušati in skupaj iskati rešitev. Vzroki 
so v samovšečnosti, previsokih in nerealno ovrednotenih merilih in 
cenah. Včasih tudi v špekulaciji in nagajanju. Živimo v skupnosti in 
sodelovati moramo uradi ter institucije, tako uradnik z uradnikom, 
uradnik z občanom, in obratno. Vsak izmed nas ima svoje poslanstvo 
in mora svoje delo opraviti z visokimi moralnimi standardi. Ko bi 
vsak izmed nas opravil svoje delo vestno, marljivo in odgovorno, ne 
bi bilo čakalnih vrst, lahko bi bile višje plače, zemlja obdelana. Sto-
rilnost v vseh strokah in dodana vrednost na posameznika bi bili viš-
ji. Stresov in bolezni bi bilo manj, zadovoljstvo med ljudmi pa večje. 

Pravice so pomembne za vsakega izmed nas, a tudi dolžnosti so na 
drugi strani tehtnice, da sta ponudba in povpraševanje v ravnoves-
ju. Upoštevati moramo zmožnosti posameznika v verigi ustvarja-
nja blaginje. Šibkejšim členom moramo pomagati, predvsem pa 
so pomoči potrebni bolni in onemogli. Tu se izkažeta solidarnost 
družbe, posameznika in pomoč ustreznih služb. Ne smemo poza-
biti niti na družino in prosti čas. Vsa društva, športna, kulturna in 
druge proste aktivnosti, imajo namen ustvariti polnokrvno življe-
nje. Zopet smo tu kot posameznik, aktiven, pasiven ali godrnjač. 
Za lastno blaginjo, lepoto, srečo in zdravje se je treba truditi. Imej-
mo za zgled uspešne posameznike v službah, nagrajene podjetni-
ke, kmete, športnike in kulturnike. V naši skupnosti jih je veliko. 

Vsako leto mnogim podelimo priznanja in pohvale. Tudi letos bo 
tako. Spoštovane občanke, spoštovani občani, vabljeni ste na vse 
tovrstne prireditve. Veselimo se skupaj lepih dogodkov, pohval in 
priznanj. Čestitke vsem nagrajenim, posebno pa vam, spoštovani 
bralka in bralec, ob kulturnem prazniku, 8. februarju.

Mir in zadovoljstvo vam želi župan Berto Menard.

Spoštovane, spoštovani,
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OBČANI NA SPLOŠNO ZADOVOLJNI, ŽELIJO SI VEČ POSLUHA IN SODELOVANJA 

IZ OBČINSKE HIŠE

V jeseni 2017, natančneje med 11. 
in 18. oktobrom, je bila za Ob-
čino Logatec opravljena jav-

nomnenjska raziskava o zadovoljstvu 
občanov z delom Občinske uprave Ob-
čine Logatec. Za Občino jo je izvedlo 
podjetje Episcenter, d. o. o., v njej pa je 
sodelovalo nekaj več kot 300 občanov. Z 
njo je želela Občina Logatec, pa tudi šte-
vilne druge slovenske občine, pridobiti 
povratne informacije o tem, kako zado-
voljni so z delom zaposlenih v občinski 
upravi in drugih javnih službah njihovi 
uporabniki – občani. Tako vodstvo kot 
zaposleni v občinski upravi imajo pri 
svojem delu neprestano pred očmi za-
dovoljnega uporabnika – stranko, saj le 
tako lahko dosežemo zastavljene cilje, 
pomembne za celotno lokalno skupnost.

Poleg zadovoljstva z delom občinske upra-
ve je bil namen raziskave tudi: ugotoviti, 
kakšno je zadovoljstvo z delom župana in 
z delom občinske uprave na posameznih 
področjih in z delovanjem gospodarskih 
javnih služb, pridobiti oceno zaposlenih na 
Občini glede prijaznosti, strokovnosti in 
hitrosti, izmeriti odnos do aktualnih vpra-
šanj ter spoznati področja, kjer bi bilo po 
mnenju anketiranih občanov potrebno iz-
boljšati delo občinske uprave. Anketiranci 
so v največji meri zadovoljni z delom ura-
da župana in na splošno z delom občinske 
uprave. Večina anketiranih tudi soglaša, da 
so zaposleni na občini pripravljeni poma-
gati z nasveti in da se strankam posvečajo 
brez slabe volje in z nasmeškom. Na splo-
šno so anketirani občani zadovoljni tudi z 
organizacijo prevoza otrok v šole, odvo-
zom komunalnih odpadkov, organizacijo 
vrtcev, zdravstvenega varstva, zagotavlja-
njem pogojev za delo osnovnih šol, ob-
veščanjem o aktivnostih občinske uprave 
prek lokalnih glasil itd ...

Ker pa se vsi skupaj zavedamo, da smo 
lahko pri svojem delu še boljši, uspešnej-
ši, je omenjena javnomnenjska raziskava 
tudi podlaga za morebitne spremembe 
in dopolnitve na posameznih delovnih 
področjih občinske uprave, če je le-te 
mogoče izvesti - zaradi zakonodaje in 
predpisov, ki narekujejo določeno rav-
nanje pristojnih organov. Po ugotovitvah 
javnomnenjske raziskave bomo morali v 
prihodnje dodatne napore usmeriti v pro-

storsko načrtovanje, spodbujanje turizma, 
zimsko vzdrževanje cest ter v komunika-
cijo z občani. Le-ti si predvsem želijo več 
posluha in možnosti sodelovanja z občino 
ter ureditev lokalnih cest. Na podlagi šte-
vilnih konkretnih predlogov anketiranih 
občanov, kaj naj se izboljša oz. spreme-
ni na posameznih področjih delovanja 

občinske uprave, si bo le-ta prizadevala 
uresničiti tehtne predloge ter predvsem 
prisluhniti občanom, strankam, katerih 
zadovoljstvo zagotovo predstavlja enega 
prvih ciljev delovanja logaške lokalne 
skupnosti.

Občinska uprava

Anketiranci so v največji meri zadovoljni z delom urada župana in na splošno  
z delom občinske uprave (vir: Poročilo oktober 2017, str. 5, Episcenter d. o. o.)

Anketiranci so najbolj zadovoljni z organizacijo prevoza otrok v šolo, najmanj pa  
s prostorskim načrtovanjem in vzpodbujanjem turizma (vir: Poročilo oktober 2017,  

str. 11, Episcenter d. o. o.)



5LOGAŠKE NOVICE – FEBRUAR 2018 – ŠT. 1–2

PRORAČUN 2018 »POD STREHO«

IZ OBČINSKE HIŠE

Potem ko so Logatčani med 10. in 24. novembrom v jav-
ni razpravi  pretresali predlog proračuna v prvem bra-
nju, so občinski svetniki na zadnji lanski seji predlog 

odloka o proračunu v drugem branju  sprejeli. S skoraj 16 
milijoni evrov in pol prihodkov in dobrih 17 milijonov evrov 
odhodkov je proračun po mnenju župana Berta Menarda 
uravnotežen.  Primanjkljaj naj bi pokrili z oceno ostanka 
sredstev v enaki višini. Svetniki so pozornost na seji namenili 
tudi reševanju problematike parkiranja, ki v Logatcu posta-
ja pereča.

Letošnji proračun je po županovih besedah optimističen, želeli 
pa bi si še kakih 500 000 evrov več. Številne ceste so namreč 
potrebne prenove, nekatere občinske stavbe energetske sanacije, 
zagotoviti je treba tudi dodatne prostore za OŠ 8 talcev. Seveda 
so tu še Narodni dom in knjižnica pa obvoznica …  Tako kot v 
lanskem imajo tudi v letošnjem proračunu prednost projekti, ki so 
sofinancirani iz evropskih ali državnih sredstev. 

Med pobudami in vprašanji svetnikov je Dušan Jerina, predsednik 
komisije za pritožbe občanov, uvodoma posredoval vprašanje Ro-
sane Tollazzi o umiritvi prometa na Tržaški cesti v času, dokler ne 
bo zgrajena obvoznica. Občanka tudi opozarja, da je na občinski 
spletni strani pod zavihkom turizem objavljenih kar 34 slik GRC 
Zapolje, njen turistični objekt pa ima le dve sliki. Prepričana je, da 
gre za nelojalno konkurenco.

Letos začetek gradnje obvoznice

Kot je pojasnil župan, se na področju obvoznice in celostne pro-
metne strategije dela, pripravljajo se projekti, odkupujejo zemlji-
šča. Pričakuje, da bodo v letu 2018 nared gradbena dovoljenja in 
se bodo začela dela. Sprostilo se bo od 15 do 20 ha zemljišč, za 
katera je po županovih besedah veliko zanimanja. 

Glede prometa župan poudarja, da se je ta na Tržaški cesti zelo 
umiril, tudi s pomočjo radarja in pridobljenega prikazovalnika hi-
trosti, ki naj bi ga občina po polletnem najemu odkupila.

S Sparom tudi prehod za pešce proti Sekirici

Jerca Korče je izrekla pohvalo dejavnostim v zvezi s tržnico, pre-
dlagala pa je, da bi občina predpisala dimenzije in material gra-
dnje, ki bi mu sledili ponudniki, da bi bil videz tržnice lepši. 

Svetnico zanima, ali občina razmišlja o prehodu za pešce proti Se-
kirici, saj gre za nevaren odsek, še zlasti v obdobju, ko se na snegu 
odvijajo dejavnosti. Korčetova je pohvalila tudi drsališče v Logat-
cu, ki je letos bolje zastavljen projekt kot lani, zanimali pa so ji 
stroški, izbira izvajalca in dolgoročni načrti v zvezi z drsališčem.

Prehod za pešce se ureja v okviru Spara, je pojasnil župan, iz-
vajalec gradnje je v prometni študiji vrisal tudi prehod za pešce 
in dobil vsa soglasja od direkcije za ceste. Glede drsališča pa je 
povedal, da je bila cena zanj 30 000 evrov,  na razpis so se prija-
vili trije ponudniki, izbrani, Kota, je bil najugodnejši. Izdajanje 
drsalk, skrb za drsališče in animacijo pa so zaupali domačemu 
društvu Dlan na dlan. 

Kmalu časovno omejeno parkiranje pred upravnim centrom

Na decembrski seji so svetniki sprejeli tudi letni program športa 
in Odredbo o prometni ureditvi v občini. Tako bodo, denimo, na 
parkirišču pred upravnim centrom na desni strani parkirišča uvedli 
časovno omejeno parkiranje, in sicer od ponedeljka do petka od 
7. do 17. ure. Svetniki so v razpravi o parkiranju, ki je v nekaterih 
delih občine problematično, tudi opozorili, da bi kazalo ob večjih 
javnih prireditvah splošnemu parkiranju nameniti tudi tako ime-
novana službena parkirišča za občinskim centrom.  Po županovih 
besedah v občinski upravi urejajo tudi parkirne zagate na Pavšiče-
vi ulici v Logatcu.

Ob koncu seje je župan Menard še povedal, da je problem cest 
v Zapolju urejen, kupljeni so prostori za fizioterapijo, plačana je 
tudi športna dvorana.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen
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PRIHAJA ČAKALNICA - 4. ABONMAJSKA PREDSTAVA GLEDALIŠKEGA  
ABONMAJA KOMEDIJE

IZ OBČINSKE HIŠE

Komedija z Janezom Hočevarjem 
Rifletom in Ladom Bizovičarjem.

Na slovenske odre prihaja odbita fantazijska 
komedija za dva resnična zvezdnika. Rifle 
in Lado se znajdeta na koncu tunela, v ča-
kalnici za odhod v onostranstvo. V Čakal-
nici čas ni več dimenzija, ni novinarjev in 
medijev, socialnih omrežij, telefonov in te-
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Agencija za varnost prometa je 
na podlagi letošnjega, že sed-
mega razpisa za brezplačni na-

jem prikazovalnikov hitrosti Vi vozite 
s temi opremila še 31 občin, med njimi 
tudi logaško. Kot so sporočili z agenci-
je, se je na letošnji javni poziv prijavilo 
rekordnih 52 občin, strokovna komisi-
ja pa je izbrala tiste, ki so v decembru 
lahko prevzele prikazovalnike.

Občine so prikazovalnike prejele v polle-
tni brezplačni najem. Kot so pojasnili na 
Agenciji za varnost prometa, je namen pri-
kazovalnikov hitrosti voznike opozoriti na 
strpnejšo vožnjo in s tem prispevati k večji 
varnosti vseh udeležencev v cestnem prome-
tu. Z brezplačnim najemom uspešno spod-
bujajo občine k uporabi prikazovalnikov, ki 
so dokazano učinkovit kratkoročni ukrep za 
zmanjšanje povprečnih hitrosti v naseljih in 
izven njih. S prikazovalniki hitrosti se tudi 
zbirajo podatki o izmerjenih hitrostih, na 
podlagi teh pa lahko pripravijo analize ter 
predloge za izvedbo različnih infrastruktur-
nih ukrepov na cestah, so še pojasnili.
Prikazovalnike hitrosti so tokrat v sodelo-
vanju s podjetjema Intermatic in Sipronika 

levizije. Dobrodošli v svet po smrti, v kate-
rem sta naša junaka prisiljena razgaliti svoji 
komedijantski duši. Priče smo soočenju 
dveh generacij, dveh karier in dveh osebno-
sti, ki sta med seboj skrivnostno povezani. 
Na odru se o tako smrtno resnih stvareh še 
nikoli ni govorilo tako drzno in »za umret« 
smešno. Pripravite se na napet večer, poln 
presenečenj in smeha, ki si ga boste zapo-
mnili do konca - in še dlje!

Smrtno resna komedija iz ust dveh mojstrov 
humorja, ki nikakor ne počivata v miru.

Režija: Uroš Fürst in Dejan Batoćanin, 
igrata: Janez Hočevar Rifle in Lado Bizo-
vičar, scenografija: Urša Vidic, produkcija: 
SiTi Teater BTC in Kreker.

Prodaja vstopnic po ceni 15 eur: www.even-
tim.si in prodajna mesta sistema Eventim Si.

Org. in info.: Občina Logatec,  
renata.gutnik@logatec.si

S PRIKAZOVALNIKI HITROSTI DO VEČJE PROMETNE VARNOSTI V LOKALNIH SKUPNOSTIH
prejele občine Ribnica, Jesenice, Grosuplje, 
Kidričevo, Rogaška Slatina, Oplotnica, Grad, 
Hoče-Slivnica, Gornji Petrovci, Mežica, Vi-
tanje, Selnica ob Dravi, Slovenska Bistrica, 
Vojnik, Prevalje, Razkrižje, Jezersko, Ptuj, 
Hodoš, Ankaran, Logatec, Tržič, Šmarje pri 
Jelšah, Ruše, Radeče, Dol pri Ljubljani, Bistri-
ca ob Sotli, Medvode, Trebnje, Dobrepolje in 
Škocjan. Prednost pri izbiri so imele občine z 
nevarnimi mesti, kjer je visoka stopnja prome-
tnih nesreč, lokacije s šolsko potjo ter lokacije 

s pogosto prekoračitvijo hitrosti in visokim 
povprečnim letnim dnevnim prometom, so 
pojasnili na agenciji. Direktor Agencije za 
varnost prometa Igor Velov je ob podelitvi 
poudaril, da želijo s prikazovalniki hitro-
sti izboljšati prometno varnost v lokalnih 
skupnostih in tako vplivati na zmanjšanje 
povprečnih hitrosti na cestah ter izboljšati 
prometno varnost na šolskih poteh.

Vir: AVP

Podelitev prikazovalnikov hitrosti

MAMMA MIA!  
RAZPRODANA

3. abonmajska predstava z naslovom 
Mamma Mia!, ki bo v Narodnem 

domu Logatec v nedeljo, 11. 2. 2018, 
ob 19. uri, je razprodana.
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PRIDRUŽITE SE AKTIVNIM IN UŽIVAJTE V ZDRAVJU 

IZ OBČINSKE HIŠE

Če želite spremeniti svoj življenj-
ski slog, pridobiti bolj zdrave 
navade in se seznaniti z dejavni-

ki tveganja za razvoj številnih kroničnih 
bolezni, ki jih prinašajo nezdrave nava-
de, se lahko udeležite brezplačnih delav-
nic v zdravstveno-vzgojnem centru. 

Zdravstveno vzgojni center v okviru Zdra-
vstvenega doma Logatec izvaja Programe 
za krepitev zdravja. Odraslim pa so na 
voljo skupinske delavnice in individualna 
svetovanja, kjer ponujamo strokovne in-
formacije in podporo pri vaših korakih do 
boljšega počutja in zdravja.
Posebej usposobljeni strokovnjaki izvaja-
mo standardizirane in strukturirane pro-
grame spreminjanja življenjskega sloga 
in promocije zdravja za odrasle. Namen 
delavnic spreminjanja življenjskega sloga 
je spodbujati vas kot posameznika, da bi 
začeli aktivno skrbeti za svoje zdravje in 
pridobili potrebna znanja ter izoblikovali 
pozitivna stališča in vedenjske vzorce za 
zdrav življenjski slog.
Če imate urejeno obvezno zdravstveno 
zavarovanje, sta pregled in udeležba v 
Programu za krepitev zdravja za vas brez-
plačni.
Delavnice Življenjski slog, Dejavniki tvega-
nja, Ali sem fit in Tehnike sproščanja so krat-
ke delavnice, v katerih dobite osnovne in-
formacije, strokovnjaki pa vas motivirajo za 
spremembo in vključitev v daljše delavnice.
Glede na vaša tveganja oziroma navade, ki 
jih želite spremeniti, se lahko vključite v 
daljše delavnice Zdrava prehrana, Gibam 
se, Zdravo hujšanje, Podpora pri spopri-
jemanju z depresijo, Podpora pri spoprije-
manju s tesnobo, Spoprijemanje s stresom, 
Skupinsko ali individualno svetovanje za 
opuščanje kajenja in individualno svetova-
nje za opuščanje tveganega pitja alkohola.

ZAŠČITIMO DOJENČKE 
PRED OKUŽBAMI!
Letošnjo jesen/zimo smo imeli več 
primerov hudega poteka virusnih obo-
lenj pri novorojenčkih (meningitis s 
krvavitvami v možgane, sepsa, dihal-
na odpoved …). Največkrat je okužbo 
v družino prinesel starejši sorojenec, 
ki je obiskoval vrtec.
 
Pri dojenčkih je imunski sistem nezrel, 
zato lahko vsako, za starejše otroke in 
odrasle nenevarno virusno (in bakte-
rijsko) obolenje pri dojenčkih povzro-
či hud potek bolezni z dolgoročnimi 
posledicami za otroka. 

V izogib novim primerom svetujemo 
staršem otrok z dojenčki do šestega 
meseca in sorojenci, ki obiskujejo vr-
tec, da so starejši sorojenci vsaj do sta-
rosti šestega meseca dojenčka (oziro-
ma v času povečanega števila virusnih 
obolenj) v domačem varstvu.
 
V času povečanega števila virusnih 
obolenj odsvetujemo tudi z dojenčki 
obiskovati kraje, kjer je velika kon-
centracija ljudi (nakupovalna središča, 
razne novoletne predstave in priredi-
tve … ).

Otroški dispanzer
Zdravstveni dom Logatec

V delavnici Zdrav življenjski slog se bomo 
pogovarjali o pomenu zdravega življenja 
za ohranjanje in krepitev zdravja ter pre-
prečevanja in zdravljenje kroničnih bole-
zni.
Delavnica Ali sem fit? vključuje preizkus 
ugotavljanja telesne zmogljivosti. Skladno 
z vašim rezultatom vam bomo svetovali 
o ustrezni telesni dejavnosti za krepitev 
zdravja.
Na tehnikah sproščanja boste spoznali 
osnovne značilnosti sproščanja in preizku-
sili tri različne tehnike (dihalne vaje, po-
stopno mišično relaksacijo, vizualizacijo 
pomirjajočega kraja).
Svetovanja za opuščanje kajenja so lahko 
individualna ali skupinska. Na delavnici 
boste dobili ključne informacije in stro-
kovno podporo. Vključite se lahko v tisto 
obliko svetovanja, ki vam najbolj ustreza.
Na delavnici Spoprijemanje s stresom bo-
ste spoznali osnovne značilnosti doživlja-
nja stresa, vzroke zanj ter načine njihovega 
obvladovanja.
Na delavnicah Podpora pri spoprijemanju 
z depresijo in podpora pri spoprijemanju 
s tesnobo boste izvedeli o osnovnih zna-
čilnosti anksioznosti (tesnobe) oz. depre-
sije. Spoznali boste vzroke zanjo in načine 
zdravljenja ter pridobili znanja in veščine, 
s katerimi si boste lahko pomagali sami in 
izboljšali vaše počutje.
Delavnica Zdravo hujšanje vam bo po-
magala oceniti vaš življenjski slog in ga 
spremeniti tako, da boste izgubili 5 – 10 
odstotkov telesne mase. Spreminjali  boste 
svoje prehranske in gibalne navade ter do-
bili psihično podporo.
V delavnici Zdrava prehrana si s pomočjo 
strokovnjaka ocenite lasten način prehranje-
vanja. Ugotovite odstopanja od priporočil, 
načrtujete spremembe ter jih uvedete v svo-
je vsakdanje življenje. Delavnica Gibam se 

obsega osnovna načela varne in učinkovite 
vadbe. Naučite  se povečati raven telesne 
dejavnosti in kako vključiti različne ele-
mente in tipe vaj v vsakodnevno življenje.

Kdo se lahko vključi v program ZVC?

Brezplačne delavnice v Programu za kre-
pitev zdravja so namenjene odrasli popu-
laciji, izvajamo jih v Zdravstvenem domu 
Logatec ali v krajevnih skupnostih v ob-
čini Logatec. Poleg naštetega izvedemo 
delavnice npr. v podjetjih, društvih, delov-
nih organizacijah. Za dodatne informacije 
lahko pokličete 051/253 011 ali pišete na 
elektronski naslov: zvc@zd-logatec.si.

Zdravstveni dom Logatec 
Gorina Vilić dipl.m.s.
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ANŽE ALBREHT – OSEBNOST LETA 2017

AKTUALNO

Po izboru poslušalcev Radia 94, osrednjega regijskega me-
dija, si je naslov osebnost leta 2017 prislužil Anže Albreht, 
logaški prostovoljni gasilec in pobudnik odmevne akcije 

Ustvarimo reševalni pas na avtocestah ter uzakonitve le-tega. 

Radio 94 je akcijo Ona ali on leta 2017 pripravil triindvajsetič. Poslušalci 
so vsak mesec, od januarja do decembra, izbirali med tremi kandidati, ki 
so jih predlagali v uredništvu. Po rednem decembrskem glasovanju pa 
so med enajstimi finalisti izbrali zmagovalca akcije. To je postal Anže 
Albreht (na sliki tretji z leve). 
Poleti 2013 je Slovenjo presunil posnetek dveh gasilcev iz PGD Dolnji 
Logatec, ki sta v polni opremi tekla po avtocesti in voznike pozivala, 
naj se umaknejo, da bodo do mesta prometne nesreče lahko prišli po-
sredovalci. Do mesta nesreče, ki je bilo oddaljeno štiri kilometre, so se 

prebijali kar petnajst minut. Eden izmed obeh gasilcev, Anže Albreht, je 
nato sprožil pobudo Ustvarimo reševalni pas na avtocestah. Kampanja 
je bila uspešna in Albreht je odigral ključno vlogo pri zakonski ureditvi 
formiranja reševalnega pasu na slovenskih avtocestah. 
Po treh letih vztrajnosti je lani jeseni prišlo do spremembe 30. člena Za-
kona o pravilih cestnega prometa. Vozniki se moramo pravilno razvrstiti 
že ob začetku upočasnjevanja oziroma zgoščevanja prometa in ne šele ob 
dejanskem začetku zastoja. Vozila z desnega prometnega pasu se morajo 
umakniti skrajno desno na odstavni pas, vozila na levem pa skrajno levo. 
V obeh primerih morajo zapeljati tudi prek bele robne črte. Reševalni pas 
se je s spremembo zakonodaje razširil za vsaj dva metra. 
Anžetu Albrehtu in podpornikom akcije je še pred sprva gluho politiko 
pri izpeljavi kampanje pomagal Dars, ki je natisnil prvih 25 tisoč na-
lepk Ustvarimo reševalni pas na avtocestah. Danes je zanimanje zanje 
tolikšno, da je PGD Dolnji Logatec z njihovim pošiljanjem vedno v ča-
sovni stiski. Nalepke so brezplačne, saj matično gasilsko društvo Anžeta 
Albrehta samo financira znamke in kuverte. Gibanje se ni zadovoljilo 
le z nalepkami. Ozaveščanje javnosti je potekalo preko različnih kana-
lov, najbolj pa je odmevalo delo na terenu. Anže Albreht je z dosedanjim 
izkupičkom akcije zadovoljen. Ne le z zakonsko ureditvijo reševalnega 
pasu. Vozniki, je ugotavljal, so že pred spremembo zakonodaje ob pro-
metnih nesrečah začeli ustvarjati reševalni pas. Želi si, da bi ta zavest do 
voznikov še bolj prodrla tudi v prometnih zastojih. 
Za prizadevanja je Anže Albreht lani prejel zahvalo župana Občine Loga-
tec, poslušalci Radia 94 pa so ga nagradili z nazivom On 2017.

Vir: Radio 94

ZAVAROVALNICA TRIGLAV OBDARILA PGD VRH SV. TREH KRALJEV

Zavarovalnica Triglav ob koncu koledarskega leta po 
vsej Sloveniji podpira preventivne projekte pod geslom 
»Za boljši jutri«. Na pobudo logaškega predstavništva 

te zavarovalnice in v soglasju z Gasilsko Zvezo Logatec je bilo 
v sklopu akcije izbrano tudi naše društvo. Slovesna predaja 
bona preventivnih sredstev Zavarovalnice Triglav je bila prvi 
decembrski četrtek v prostorih gasilskega doma Prostovoljne-
ga gasilskega društva Vrh Sv. Treh Kraljev. 

Dogodek se je pričel s predstavitvijo opreme v orodišču, vključno 
z novim gasilskim vozilom AC-25/60, ki ga je društvo prevzelo v 
letu 2016 ob praznovanju svoje 85. obletnice. Slovesnost je od-
prl predsednik gasilskega društva Anton Kokelj, ki je predstavil 
domači kraj in gasilsko društvo. Le-to ima nad 130 članov, od 
tega jih je 32 operativnih z veljavnim zdravniškim spričevalom. V 
društvu poleg operativne enote delujejo še komisije članic, mladi-
ne ter veteranov. Operativci sodelujejo tudi na intervencijah izven 
domačega požarnega območja. Sledila je slovesna predaja bona 
v vrednosti 2.800 evrov, ki ga bo društvo namensko porabilo za 
nakup novega dihalnega aparata in nove zaščitne obleke za visoke 
temperature. Bon sta v imenu Zavarovalnice Triglav predala di-
rektor območne enote Ljubljana Aleš Klement in vodja predstav-
ništva Zavarovalnice Triglav Logatec Milena Oražem. Slovesne 
predaje so se poleg domačih gasilcev udeležili še župan Občine F

ot
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Logatec Berto Menard, predsednik Gasilske zveze Logatec Anton 
Čuk in poveljnik Gasilske zveze Logatec Anton Artač. Program so 
popestrili harmonikarji pod mentorstvom Mateja Justina. Prosto-
voljno gasilsko društvo se Zavarovalnici Triglav najlepše zahva-
ljuje za zaupanje in podeljena sredstva. Dodatna zaščitna oprema 
bo operativni enoti društva omogočala dodatno izboljšanje pogo-
jev za učinkovito usposabljanje na morebitne intervencije. 

PGD Vrh Sv. Treh Kraljev
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AMERIŠKI VELEPOSLANIK V LOGATCU POČASTIL SPOMIN NA AMERIŠKE VETERANE

DOGODKI

Odkar sem postavil spomenik v 
čast letalcem ameriškega bomb-
nika, ki je 1944. strmoglavil na 

območje Kotlic, se obiski rojakov članov 
posadke kar vrstijo. 

Nekdanji ambasador Mussomeli je skupaj 
s takratnim obrambnim atašejem Toddom 
Scattinijem obiskal spomenik že mesec dni 
po njegovi postavitvi v letu 2014. Sledil je 
obisk Johna Bachaya in prof. dr. Judith Ba-
chay s floridske univerze St. Thomas, ki so-
deluje z UP FTŠ Turistico. 

Letos aprila je Logatec obiskala Karen Cot-
trell z možem in nečakinjo, sicer hči naviga-
torja z omenjenega letala. Šest dni za tem so 
nesrečni kraj obiskali sedanji obrambni ataše 
ameriške ambasade Krist Thodoropoulos z 
ženo Amity in njenima staršema Jerryem in 
Sharon Miller. 

Po junijskem odprtju razstave v Parku voja-
ške zgodovine v Pivki, kjer četrtino razstave 
predstavlja prav ta - logaški primer, si je zaže-
lel spomenik obiskati tudi častni gost odprtja 
razstave, general Frank Gorenc, ki je na kon-
cu dejal, da je bilo odprtje razstave čudovito, 
a obiska tega spomenika ne bo nikoli pozabil. 

Skoraj ves teden v septembru so v Logatcu 
prebivali člani družine repnega strelca Thad-
deusa Tokarskega, in sicer njegov nečak 
Thomas ter nečakinja Judy z možem Gre-
gom. 

Novembra pa se je z Občino Logatec pove-
zala ameriška amabasada, saj je ambasador 
Brent R. Hatley želel počastiti spomin na vse 
ameriške veterane prav pri spomeniku po-
sadke Double Trouble, še pred tem pa se je 
želel srečati z županom Bertom Menardom, 
s katerim sta se pogovarjala o potencialih 
Logatca in povezovanju z ZDA. 

Vsem, ki ste pomagali ob teh visokih obi-
skih, se najlepše zahvaljujem.

Raul Semenič

Skupinska fotografija pred spomenikom s panojem ZB NOB Logatec: prva vrsta 
L>D: Justin Tickle - višji vodnik, Branko Rupnik, Berto Menard - župan, Brent 
R. Hartley – veleposlanik ZDA v RS , Raul Semenič – raziskovalec in avtor 
spomenika, Kim Paradise namestnica obrambnega atašeja, višji štabni vodnik; 
(arhiv Ameriške ambasade)
druga vrsta L>D:, Nicholas Jackson - naddesetnik,  Eddie Montano - vodnik, 
Jonathon Cirilli - štabni vodnik  in vojni veteran Luke Jones – vojaški uradnik za  
zvezo

Obisk družine Tokarski – Meyer: prva vrsta L>D: Judy Tokarski Meyer, Thomas 
Tokarski, Greg Meyer, Amity Thodoropoulos, Branko Rupnik; druga vrsta: Raul 
Semenič, Renata Gutnik, Krist Thodoropoulos (fotografirala Joži Krvina)
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RUSKI ZDRAVNIKI V LOGATCU

AKTUALNO

V okviru mednarodnega rusko-
-slovenskega sodelovanja, ob 
podpori družbe perinatalnih 

strokovnjakov iz Sankt-Peterburga, Ru-
sija, in Bolnišnice za ženske bolezni Po-
stojna, so se v Postojni in Logatcu mudi-
li strokovnjaki s tega področja. Center 
Gaja – Inštitut perinatalne psihologije, 
Slovenija, je že četrtič zapored pripravil 
mednarodni simpozij porodniške oskr-
be z naslovom International Symposium 
of Obstetrics Care. 

Vsako leto se dogodek organizira v drugi 
državi. Lani je bil v Avstriji, pred tem pa 
na Finskem in v Estoniji. Namen dogod-
ka je združitev znanja in izkušenj z vseh 
koncev sveta o “mehkem” pogledu na vo-
denje poroda, na integracijo in podporo ob 
uporabi sodobnih pristopov, osredotočenih 
na potrebe žensk, otrok in sodobne družine 
v nosečnosti, med porodom in v poporo-
dnem obdobju, na spoznavanje humani-
stičnega pristopa k zanositvi, nosečnosti, 
porodu in poporodnemu obdobju.

Cilj simpozija je spoznavanje sistema 
obravnave materinstva v Sloveniji in Ru-
siji, humanističnega pristopa v babištvu 
in izkušnja obporodnega spremljanja v 
porodnišnici z udeležbo perinatalnega 
psihologa in dule. Program je namenjen 
vodstvenemu osebju klinik (porodnišnic), 
zdravnikom, porodničarjem, babicam in 
drugim strokovnjakom in menedžerjem 
klinik, ki jih zanima uvedba oddelkov 
Porod kot doma ali Centrov za fiziološki 
porod. V Logatcu so se gostje srečali z 
vodstvom zdravstvenega doma in gine-
kologinjo, dr. Irino Vostruevo, ki je svoje 
rojake še posebej prisrčno sprejela. O slo-
venskem zdravstvu ima ginekologinja, ki 
je v delo v logaškem zdravstvenem domu 
nastopila pred dvema letoma, visoko mne-
nje.Dr. Vostrueva je še povedala, da nače-
loma, če ni nobenih nasprotnih indikacij, 
priporoča naravni vaginalni porod, način, 
kako in kje želi ženska roditi, pa je stvar 
izbire ženske oz. para.
Ruski zdravniki so si z zanimanjem ogle-
dali Zdravstveni dom Logatec in prisluhni-
li direktorici Mateji Kunc, ki je pojasnila 
delovanje slovenskega zdravstvenega sis-
tema. Katero državo bodo obiskali priho-
dnje leto, pa je še skrivnost.

Besedilo in foto: Blanka Markovič Kocen

SZJ: DRUŠTVO UPOKOJENCEV LOGATEC JE NAJBOLJŠE DRUŠTVO  
V OSREDNJESLOVENSKI REGIJI

R azpis Zveze društev upokojen-
cev Slovenije (ZDUS), je vsem 
13 pokrajinam v Sloveniji omo-

gočil, da vsaka iz svoje sredine izbere 
najboljše društvo, ki bo dobilo prizna-
nje in nagrado. Osrednjeslovenska re-
gija je kot najboljše v letu 2017 izbrala 
Društvo upokojencev  Logatec. 

Na slavnostni prireditvi, 15. decembra 
2017, v Hotelu Delfin Izola, ob 1. dnevu 
ZDUS-a, so ob kulturnem programu in 
medgeneracijskem srečanju podelili tudi 
priznanja. Na prireditvi so nastopili MPZ 
Delfin DU Jagodje Izola, otroški pevski 
zbor OŠ Livade Izola in folklorna skupina 
»Pušelc« Društva upokojencev Boris Ki-
drič. Sodelovali so tudi ugledni gostje, ki 

so pojasnjevali, na kakšen način naj bi izbolj-
šali problematiko starejših ljudi. Na priredi-
tvi so prisostvovali podpredsednik vlade RS 
mag. Dejan Židan in ministri Karel Erjavec, 

Milojka Kolar Celarc, Anja Kopač Mrak 
in drugi.

Besedilo in foto: Anna Paynich
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»V ŠKATLICI ŽIVLJENJA STA TUDI DOMOVINA IN SVOBODA!«

DOGODKI

VPIS OTROK V VRTEC 
Iz Vrtca Kurirček Logatec obveščamo starše predšolskih 
otrok, ki nameravajo vključiti otroke v vrtec v šolskem letu 
2018/2019, da vloge za sprejem  oddajo do 31. marca 2018. 
Vse vloge, prispele do tega datuma, bodo na Komisiji za  
sprejem otrok v vrtec obravnavane v aprilu 2018. Vloge bomo 
sprejemali tudi po tem datumu, vendar bodo ti otroci sprejeti le, 
če bodo še na voljo prosta mesta.

Obrazec prošnje za sprejem otroka v vrtec  je objavljen  
na spletni  strani  Vrtca Kurirček Logatec  
( http://vrtec-logatec.splet.arnes.si/ )  
oziroma ga dobite v upravi vrtca.

Vrtec Kurirček Logatec

To je bilo eno od sporočil mladih recitatorjev, učencev 
Osnovne šole heroja Janeza Hribarja iz Starega trga pri 
Ložu, na spominski slovesnosti ob 73. obletnici tragičnega 

dogodka - poboja šestnajstih borcev Notranjskega odreda, ki so 
ga 13. januarja, v zadnjem letu druge svetovne vojne, v vasici Sv. 
Ana nad Ložem zagrešili domobranci. V kulturnem programu so 
sodelovali še pevski zbor Jasna, trobila iz Kovinoplastike in drugi. 

15 borcev je tistega dne preživelo in so jih pozneje prepeljali v lju-
bljanske zapore. Med njimi sta bila tudi dva Logatčana, dvojčka 
Tollazzi, Bojan in Mitja, ki sta vojno preživela in pozneje stopila 
v vojaško službo Jugoslovanske vojne mornarice.  Tudi letos so 
se slovesnosti udeležili člani Združenja borcev za vrednote NOB 
iz Logatca.

Besedilo in foto: Brane Pevec
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LOGATEC V LETO 2018 Z OPTIMIZMOM IN SMELIMI NAČRTI

V SREDIŠČU

Občina Logatec je v letu 2017 za-
ključila nekaj pomembnih inve-
sticij in v 2018 stopa s smelimi 

načrti. Med projekti bodo imeli pred-
nost tisti, ki so sofinancirani iz evrop-
skih ali državnih sredstev, je v pogovoru 
med drugim poudaril župan Berto Me-
nard, ki se bo, da bi uresničil vse načrte, 
potegoval še za en mandat.

Ozriva se najprej v preteklo leto. Na ka-
tere dosežke ste kot župan najbolj pono-
sni?

Najbolj sem vesel, da nam je v letu 2017 
uspelo urediti Napoleonov drevored sku-
paj s pločnikom, javno razsvetljavo in ob-
novo lipovih dreves. 
Seveda bo treba v drevoredu še marsikaj 
postoriti, vendar mislim, da smo na pravi 
poti, da ga ohranimo. 
Drevored bo koristil tudi ljudem, ki živijo 
ob tej cesti, kar smo zagotovili s pločni-
kom in javno razsvetljavo, umiril pa se je 
tudi promet. 

Občina je že predlani kupila bazen v Za-
polju, tik pred koncem lanskega leta pa še 
športno dvorano. Odkupili smo tudi pro-
store, kjer je fizioterapija, kar je velik do-
sežek, saj je bilo potrebnih veliko pogovo-
rov, tako s politiki kot z lastnikom in Heta 
banko. Po dveh letih in pol smo ta dogovor 
uspeli uresničiti. 
V športni dvorani nas čaka še precej dela, 
saj je potrebna obnove, a mislim, da je za 
potrebe logaških prebivalcev to pomemb-
na pridobitev. Dvorana je v dobri kondi-
ciji. Vemo namreč, da se zelo veliko lju-
di, od najmlajših do najstarejših, rekreira, 
športna dvorana pa jim bo za to dejavnost 
ponujala dodatne možnosti.

Kaj se je lani dogajalo v zvezi s pridobi-
vanjem dokumentacije za gradnjo nove-
ga Narodnega doma?

Lani smo po dolgem času zaprosili za 
gradbeno dovoljenje in pričakujem, da ga 
bomo v prvi četrtini letošnjega leta dobi-
li. Na področju projektov smo veliko časa 

vložili v zadrževalnik v Cuntovi grapi. 
Upam, da nam bo to uspelo in bomo v letu 
2018/2019 dobili sredstva in začeli ta za-
drževalnik graditi, kajti zelo pomembno je, 
da naše občane zavarujemo pred poplava-
mi. 

Kateri bodo najpomembnejši projekti 
občine v l. 2018?

Zaključujemo povezovalni vodovod Rovte 
– Petkovec – Logatec in potem Kalce-Gr-
čarevec-Jakovica-Laze-Planina. Na obmo-
čju Petkovca bo treba narediti sekundarni 
vod. Nekoliko sem razočaran, ker kohe-
zijska sredstva ne pritekajo tako, kot bi 
morala, toda upam, da jih bomo za potrebe 
Petkovcev vendarle dobili. Gre za 1,2 mi-
lijona evrov. Prebivalci Petkovca to vodo 
nujno potrebujejo.  
Obnoviti je treba še številne ceste. V letu 
2017 smo preplastili cesto od Podlipe do 
Rovt, približno 2,5 km, zaključili tudi uli-
co Pod gozdom, Rožno ulico in del Loke 
na Martinj Hribu. 

F
ot

o:
 a

rh
iv

 o
bč

in
e



13LOGAŠKE NOVICE – FEBRUAR 2018 – ŠT. 1–2

V SREDIŠČU

V letošnjem proračunu denarja za moder-
nizacijo cest nismo namenili, energetsko 
bomo namreč sanirali pet občinskih stavb. 
Če bo zima mila in bo denar ostal, pa bomo 
obnovili tudi nekaj cest. 

Osnovni šoli 8 talcev kronično primanj-
kuje prostora …

Sami šoli smo nameravali v lanskem letu 
nadzidati dve učilnici z nekaj kabineti, a 
nam s projektantom ni uspelo pravočasno 
pridobiti gradbenega dovoljenja. Tega zdaj 
imamo in načrtujemo med počitnicami, 
pred začetkom novega šolskega leta učil-
nice dokončati.

Kaj se dogaja s Sparovim centrom?

Investitor mora pridobiti še neko soglasje, 
upam, da ga bo letos zgradil.

Kako daleč je urejanje Sekirice v smislu 
športnega parka?

Športni park Sekirica si naši ljudje že več 
desetletij želijo. Uspeli smo pridobiti po-
drobnejši prostorski načrt, v letu 2018 
bomo začeli urejati nogometno igrišče. 
Naša želja je, da bi tu uredili tudi parki-
rišča in skate park. Upam, da nam bo to 
uspelo, če drugače ne, vsaj s pripravo pro-
jektov. Lani smo obnovili skakalni stolp na 
50-metrski skakalnici. Želeli smo odkupiti 
nekaj zemljišč, kjer je doskočišče, a nam to 
ni uspelo,  ker nismo imeli predkupne pra-
vice. Skratka, športni park Sekirico bomo 
začeli urejati po fazah, predvsem pa želi-
mo v dogovoru z lastniki zemljišč urediti 
cesto okrog Sekirice in Ženčka, da spreha-
jalci ne bi hodili po desetmetrskem pasu in 
uničevali obdelovalne površine oz. travni-
ke, ampak tam, kjer je prostor za hojo.

Logaško gospodarstvo nujno potrebuje 
povezovalno cesto med industrijskima 
conama in na tem področju se je po 
mnogih letih končno začelo premikati 
…

Delamo projekte, z lastniki se dogovar-
jamo za odkup zemljišča. Pričakujem, da 
bomo v letu 2018 imeli projekte in zapro-
sili za gradbeno dovoljenje. Tako bi v na-
slednjih  letih zgradili povezovalno cesto, 
ki je nujno potrebna. To bi bila tudi obvo-

znica, pri projektantu smo že naročili pro-
jekt za krožišče ali križišče na območju, 
ko zavijemo s priključka za avtocesto na 
območje industrijske cone za Kliem. Krož-
išče ali križišče naj bi bilo  2019. narejeno, 
skupaj z njim pa tudi pločnik v smeri proti 
Logatcu.

Bližajo se lokalne volitve - se boste pote-
govali še za en mandat?

Kljub temu da sem ob prvem mandatu 
razmišljal le o dveh mandatih, sem se gle-
de na to, da nam v tem obdobju ni uspelo 
začeti gradnje Narodnega doma s knjižni-
co, odločil kandidirati še za tretji mandat. 
Če mi bodo volivci namenili glas, bom 
tega vesel, če ne bo tako, pa tudi ne bom 
razočaran.

Se bo morala občina za uresničitev ome-
njenih in drugih projektov dodatno za-
dolževati?

Za vse te projekte računamo, da bomo 
dobili evropska, kohezijska in še druga 
državna sredstva. Za gradnjo Narodnega 
doma s knjižnico pa se bo verjetno tre-
ba še nekoliko zadolžiti, čeprav od drža-
ve in drugih virov pričakujem še kakšna 
sredstva. Je pa to precejšen zalogaj in se 
bo treba v letu 2018 močno potruditi, da 
spodbudimo tako imenovani kulturni evro. 
Pogovarjam se s poslanci, večkrat sem bil 

na ministrstvu za kulturo. Sestal sem se 
tudi z ministrom, a ministrstvo za kulturo 
trenutno v te namene nima sredstev.

Kaj bi želeli občanom na začetku leta 
sporočiti?

Želim, da naši občani živijo z optimizmom. 
Če gre kaj narobe, naj to sporočijo in bomo 
skušali v pogovoru in z ustreznimi služba-
mi težave urediti. Največ jih je na področju 
urbanizma in prostorskih načrtov. Ob oddaji 
svojih predlogov občani pričakujejo, da jih 
bo občina uresničila, vendar ta njihove pre-
dloge spravi v določene okvirje in jih po-
sreduje dvainštiridesetim  soglasodajalcem, 
od katerih je odvisno, ali bo njihov predlog 
sprejet. Zelo velike probleme imamo z nekaj 
stavbami, ki so zgrajene izven stavbnih ze-
mljišč. Mislili smo, da bomo s t. i. Černače-
vim zakonom te stvari rešili, a ni bilo mogo-
če, zato bomo poskušali manjkajoča stavbna 
zemljišča zagotoviti skozi prostorske plane. 
Rok za ureditev tega je pet let. Takih stavb 
je veliko, težava je predvsem tam, kjer so se 
žage močno povečale. Ker pa je bila država 
za Magno na območju Štajerske pripravljena 
sprejeli celo nov zakon, upam, da bodo pri-
sluhnili tudi nam, da bomo lahko ljudem po-
magali in rešili ta že sedaj uzurpirani prostor. 
Tudi jaz se motim, delam napake, še vedno 
pa velja: »Skupaj zmoremo vse«.

Blanka Markovič Kocen
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ČESA KULTURNEGA SE LAHKO NADEJAMO LETOS
NA LOGAŠKEM SE NAM PONUJA KAR DOVOLJ LEPIH IN BOGATIH KULTURNIH OBETOV

V SREDIŠČU

Pa poglejmo najprej, kaj nam ponujajo inštrumentalisti.

Pihalni orkester Logatec bo temeljno skrb namenil 105. oble-
tnici muziciranja; jubileju bo posvetil več koncertov, z osrednjim 
maja v Logatcu, sicer bodo godbeniki obiskali tudi Rovte, Hote-
dršico in Laze. Predpraznični decembrski koncert bo tekmovalno 
obarvan, saj se bo tedaj orkester že spogledoval s tekmovanjem 
med najboljšimi orkestri leta 2019.

Simfonični orkester Cantabile se nam bo predstavil 8. aprila z 
izbranimi solisti v cerkvi sv. Nikolaja, 1. julija pa bo z Operno 
nočjo izjemno obogatil spored Logaškega poletnega festivala. V 
gosteh pa bo Cantabile 11. marca koncertiral s skupino Gloria v 
Cankarjevem domu v Ljubljani, kjer bo 25. decembra izvedel tudi 
Božič v Ljubljani. Vmes pa bo orkester gostoval še v portoroškem 
Avditoriju in na Ptujskem gradu.

Inštrumentalna prireditev se nam obeta tudi v februarskem kon-
certu s Potepuhi in pevci »Notranjske«.

Vokalne koncerte nam bo krojila kar šesterica pevskih zborov.

Že omenjeno »Notranjsko« (OMePZ) bomo po koncertu s Pote-
puhi srečali na gregorjevem sejmu, na aprilski jubilejni območni 
reviji ter na 14. luštnem nedeljskem popoldnevu. Zbor bo februar-
ja počastil Prešernov spomin v Trstu, udeležil pa se bo tudi revije 
obrtniških pevskih zborov Slovenije. 

Mešani pevski zbor Pevskega društva Logatec bo pel na ob-
močni reviji, pripravlja pa se na ustaljeni junijski Večer ob vo-
dnjaku in na koncert v počastitev 100-letnice Cankarjeve smrti. 
Prepeval pa bo tudi po domovih za starejše; pevci načrtujejo še 
gostovanje v Komnu in Vrtojbi.

Mešani pevski zbor Adoramus se bo aprila predstavil s predtek-
movalnim koncertom v cerkvi sv. Nikolaja ter na območni reviji, 
30. junija bo nastopil na Večeru zborovskega petja na Logaškem 
poletnem festivalu; za 26. decembra pa načrtuje tradicionalni Bo-
žični koncert. Sicer pa bodo pevci prepevali pri bogoslužju v cer-
kvi sv. Nikolaja za vse velike praznike. Med 20. in 22. aprilom se 
bo Adoramus udeležil tekmovanja Naša pesem v Mariboru.  Obe-
ta pa se še kako gostovanje na tujem.

Pevsko društvo invalidov in upokojencev pripravlja letni 
koncert ter koncert družabno-zabavne vsebine. Zbor bo prepe-
val tudi na območni reviji ter na reviji zborov društev upoko-
jencev in invalidov Slovenije. Na sporedu bo tudi več srečanj 
v domovih starejših in na društvenih prireditvah invalidov in 
upokojencev.  

Ženski pevski zbor – Rovtarska dekleta bodo prepevala na dru-
štvenih dejavnostih, na območni pevski reviji, na Veselem večeru 
v Rovtah, prav tam pa tudi na karitasovem dobrodelnem koncertu. 
Poleg prepevanja po domovih za starejše se bodo Rovtarska de-
kleta udeležila tudi regijskega srečanja pevcev in godcev ter sre-
čanja notranjskih pevskih zborov. 

Vokalni oktet Pa kol‘k‘r tol‘k‘ bo poleg januarskega koncerta 
s Krsnicami, gostjami iz Loške doline, prepeval še na območni 
reviji in po domovih za starejše; namenil bo oktet svoj pesemski 
poklon eni od krajevnih skupnosti zunaj Logatca, gostoval bo še 
na reviji oktetov v Jurskem Dolu. Konec leta bodo pevci izdali 
zgoščenkin prvenec.

Prepevanju so zvesti tudi šolski zbori. Zbor z OŠ Tabor Logatec 
obžaluje, da zaradi finančnih zadreg ne bo mogel izvesti več kot 
troje koncertov doma: z mladinskim zborom ob februarskem kul-
turnem prazniku in ob koncu šolskega leta, konec marca pa kon-
cert z otroškim zborom. Sicer bo nastopil tudi na območni pevski 
reviji.

Šolski zbor Rovte se pripravlja za območno pevsko revijo, pre-
peval pa bo na šolskih prireditvah in na prireditvah krajevne sku-
pnosti.

Šolski zbor 8 talcev bo prepeval na gregorjevem sejmu, na ob-
močni pevski reviji, po domovih za starejše ter na šolskih prire-
ditvah.

Gledališko dejavnost premore Novi oder, ki bo pripravil predsta-
vi za otroke in za odrasle. – Dramska skupina Sezuti čevelj s šole 
8 talcev pripravlja z Zavodom  Ivana Cankarja na Vrhniki prikaz 
Cankarjevih črtic ob 100-letnici pisateljeve smrti. – Nazaret, naša 
najmlajša gledališka dejavnost, pripravlja nastop za gregorjevo, 
igrico za materinski dan ter Miklavžev večer; vmes pa bodo naj-
mlajši gledališčniki obiskali še starejše po domovih. 

Literarno društvo Zeleni oblaki vztraja s svojimi literarnimi 
odmevi in bodo čez leto pripravili četvero literarnih večerov ra-
znoterih vsebin. 

Likovno društvo bo poleg rednih razstav priredilo logaški extem-
pore in logaško likovno kolonijo. V počastitev 70-letnice Franca 
Musca bodo posthumno pripravili razstavo avtorjevih del s prilo-
žnostno publikacijo. V galeriji sv. Jožefa bodo predstavljene slike 
Umetnikov za karitas. Poleg tega bodo logaški likovniki gostovali 
v galeriji sv. Barbare v Idriji. 

In še o prizadevanjih Twirling kluba logaških mažoret: doma bo 
klub pripravil samostojno aprilsko prireditev, nato prireditev ob 
sklepu šolskega leta ter predpraznični decembrski nastop. Zvrstilo 
se jim bo kar 11 tekmovanj, od tega osem v Sloveniji, tri na tujem, 
doma nobeno od tekmovanj. 

Skratka, kulturnega dogajanja ničkoliko. Vsakdo od nas si bo od-
bral svoj del omike.

Marcel Štefančič
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VREME BO!  POLETJE PODOBNO LANSKEMU.

V SREDIŠČU

Marsikaj se je spremenilo, tudi to, kako danes gledamo na 
vreme. Predvsem na deželi so bili bolj povezani z naravo 
kot danes. Iz izkušenj so vedeli, da bo deževalo, kadar pti-

či nizko letajo, pa kadar živina noče na pašo. Veliko so dali na svetni-
ke, nastali so  pregovori o vremenu, ki jih najdemo v pratikah, ogro-
mno jih ima na zalogi tudi mag. Dušan Kaplan, po domače Kranjčev 
Lojz z Blok, amaterski opazovalec vremena in navdušen popisovalec 
izkušenj naših prednikov. Danes nam vreme napovedujejo vremeno-
slovci na podlagi izračunov zelo zmogljivih računalniških sistemov, 
a pripomnijo, da je pri napovedovanju še vedno dobro upoštevati 
dolgoletne izkušnje. 

Lansko leto se je začelo z mrzlim januarjem in končalo s sneženim de-
cembrom. Zaznamoval ga je vetrolom, ki je podrl še tista drevesa, ki jih 
nista uničila žled in lubadar. Vmes pa smo imeli (pre)zgodnjo pomlad in 
dolgo suho poletje, ki se je z »babjim poletjem« zavleklo v jesen. Toliko 
o lanskem vremenu, kar si je vredno zapomniti, saj g. Kaplan pravi, da bo 
letošnje vreme podobno lanskemu. Zopet naj bi imeli zgodnjo pomlad - že 
konec februarja, nekaj dežja bo marca, pa tudi aprila, ki naj bi upravičil 
svoj sloves tipično muhastega vremena. Podobna je tudi napoved vremen-
skega portala AccuWeather. Poletje naj bi bilo torej zopet toplejše od dol-
goletnega povprečja – nadaljuje se trend (pre)toplega vremena v tem stole-
tju. Pogosto se bodo menjavala vroča in hladna obdobja, nevihte z močnim 
vetrom, poplave, po drugi strani pa visoke temperature. Napovedi pa imajo 
napako: ne ponujajo točno določenih datumov, na podlagi katerih bi lah-
ko načrtovali dopust in druge aktivnosti na prostem. Tudi z vremenskimi 
pregovori si ne moremo kaj prida pomagati. Nekaj jih vseeno posredujem:

Prijetno delovanje 100%
čistih in naravnih eteričnih olj*

vpliva na dobro počutje
in pravilno dihanje.

Izdelka ne vsebujeta kafre, vazelina, mineralnih olj, konzervansov in umetnih dišav.

*Njivska meta, mira, čajevec, bosvelija in rdeči bor.

V dlani vtrite tri
kapljice in zmes
nežno segrejte.

Dlani približajte
nosu in ustom.
Pazite, da dlani
ne pridejo v
stik z očmi!

Štiri- do petkrat
počasi in globoko
vdihnite ter
izdihnite.

Naučimo se pravilno dihati

Na voljo v enotah Lekarne Ljubljana in v spletni lekarni Lekarna24ur.com. LL Grosist d.o.o., Komenskega 11, 1000 Ljubljana

BALZAMIČNE KAPLJICE

Mesto nanosa

BALZAMIČNI GEL

08. 2.   Če se Polona v soncu odtaja, v mokrem poletju gob ostaja. 
13. 2.   Če ima o pustu sonce moč, mrzla je velika noč.
24. 4.   Če Jurij toplo vreme zakuri, širom pomladi odpre duri.
01. 5.   Ako prvega maja dežuje, lepo letino pričakuje.
Velikega travna mokrota, malega srpana suhota.
25. 5.   Če je na sv. Urbana lepo, rado se suši seno.
»Glej stvarnica vse ti ponudi, li jemat od nje ne samudi!« je za-
pisal Valentin Vodnik.  Ne glede na to, »al‘ bo dež al‘ bo sijalo 
sonce« – čim več vremena po vaši meri naj bo!

Besedilo in foto: Brane Pevec

Mali park v Logatcu
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SPET JE ŠLO S SILOVITOSTJO GLASBE IN GLASBENIKOV

KULTURA

Pod svetlobnimi miniaturami sve-
tlobnega mojstra Slavka Albreh-
ta je sredi minulega decembra v 

športni dvorani (v ne najbolj koncer-
tnem ambientu) izzvenel koncert loga-
škega Pihalnega orkestra za predpra-
znične dni. Koncert, kakršne zadnja leta 
z novodobno intuicijo umetniško upoda-
blja Vid Pupis.

Razen dveh koračnic, uvodne Slovanske 
koračnice (Marche Slave) Čajkovskega in 
sklepne Straussove Koračnice Radeckega 
(Radetzky Marsch) in istega skladatelja 
še Polke Triš traš (Trisch Trasch Polka), 
je logaški Pihalni orkester ob umetniškem 
vodstvu Vida Pupisa to pot ubral svoj kon-
cert z etno glasbo, temelječo na domači in 
tuji ljudski motiviki v novih pretvorbah. 
Tako je šlo s kipečo silovitostjo vse od 
Cesarinijevih Bolgarskih plesov prek Vil-
har-Mozetičeveve Po jezeru s pevko Anjo 
Hrastovšek, ki je svoj glas prispevala tudi 
k izvedbi Mozetičeve priredbe prekmurske 
Venci vejli. 

Nato je inštrumentalna skupina D‘Zombies 
(v zasedbi: Klemen Mlinar-kitara, Rok 
Škrlj-bas kitara, Branko Mrak-pozavna, 
Adam Rejc-trobenta, Davor Loštrek-te-
nor saksofon, Matic Mikola-alt saksofon 
in Daniel Podobnik-bobni) poskrbela za 
predstavitev energično razigranih avtor-
skih skladb, najprej Branka Mraka Lju-
bljana ob polnoči nato Koruza dvojice 
avtorjev Mrak-Škrlj. Zatem sta z glasbe-
no skupino Etnomond (v zasedbi: Gašper 
Primožič-harmonika, Vid Pupis-klarinet, 
Iztok Kajnc-tenor saksofon, Jernej Gan-
tar-trobenta, Iztok Flek bas kitara, Tine 
Albreht bobni in pevka Anja Hrastovšek) 
zapeljivo vihravo pa bravurozno izzvenela 
iz grškega ljudskega melosa Mavra matja, 
iz makedonsko-romske ljudske dediščine 
pa Ušti babo – obe skladbi v prestižni pri-
redbi Vida Pupisa, ki je ta večer potrdil, ne 
le da je odličen dirigent in klarinetist, pač 
pa tudi izjemno učinkovit in prepričljivo 
duhovit inštrumentalno-vokalni aranžer.
Med čarobnostjo koncertnega večera je 
avditorij pobožala betlehemska luč, ki naj 
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razsvetljuje tudi temo naših dni, kot želi 
razsvetljevati naša srca glasba, ki nam jo 
domači orkester z gosti ponuja v najbolj 
privoščljivem izobilju. In z izobiljem sku-
pne volje naj bi krenili po poti novega leta, 
– je govorilo voščilo župana Berta Menar-
da – voščilo, namenjeno orkestru, gostom 
in vsemu poslušalstvu Božično-novoletne-
ga koncerta.
Pred slovesom pa je hvaležno in navduše-
no poslušalstvo terjalo še dodatek, in orke-
ster je z vokalno gostjo nameraval končati 
večer s Cohenovo Alelujo, pa se namera ni 
izšla ravno tako. Bučen aplavz je bil neu-
stavljiv, dokler se nista sin in oče srečala 
v Teh domačih vižah, ki jim je glasbo in 
besedilo za Fante z vseh vetrov pričaral 
ata Franc (Pupis), za orkestracijo pa je po 
Adamičevem aranžmaju poskrbel sin Vid. 
Še bolj kot domiselno je bilo – pristno lepo. 
Naravnost praznično, kot sta prazničnost 
napovedala božič in nadih novega leta.

Marcel Štefančič
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DVOJE KONCERTNIH DOŽIVETIJ

KULTURA

V ljubljanskem Cankarjevem domu, 23. decembra, in 
logaški športni dvorani, 7. januarja, je Simfonični 
orkester Cantabile z dirigentom Marjanom Grda-

dolnikom pripravil praznični koncert. Ob solistih sta zapela 
v enega združena zbora Ipavska in Adoramus. Še pred tem 
so koncert izvedli v Vipavi. Prizorišča so zadovoljni poslušalci 
napolnili skoraj do zadnjega sedeža.

Režiser Henrik Neubauer in producent sta program zasnovala 
tako, da se je začel »iz nič« z Božično uverturo (krstna izved-
ba) Jeana Markiča in solistom Mirom Božičem na orglicah. Na-
daljeval se je z odlomkom iz Bachovega Božičnega oratorija z 
navdušujočim zborovskim deležem, arijo Tosce (Mojca Bitenc), 
psalmom De profundis Micheleja Josia (ob zboru solista Mojca 
Bitenc in Lucas Somoza Osterc) ter odlomki iz baletne suite Hre-
stač P. I. Čajkovskega.

Zbor je pod Josijevim vodstvom a capella prevzemajoče odpel dve 
skladbi: Zvezde (Stars) E. Eševaldsa – ob zvenečih kozarcih ter O 
magnum mysterium M. Lauridsena. Sledili sta dve Močnikovi pri-
redbi: Zveličar preljubi je prišel nocoj (ob zboru še solista Biten-
čeva in Somoza Osterc) ter Božična noč (Bitenčeva). V koncertni 
suiti iz filma Polarni vlak se je dopadljivo oglasila solistka Estera 
Stojko. Koncertni program je orkester sklenil z Hopkinsonovo Mi 
trije kralji (We three Kings) s solistko, violinistko Anjo Šoštarič 
(v Logatcu Lauro Bartelj) in delom glasbene maše K. Jenkinsa 
Oboroženi mož s pevskima solistoma in veličastnim  zborovskim 
deležem. Sledili so dodatki, ki so poslušalcem dopolnili bogato 
glasbeno doživetje. 

Ljubljanski spored sta z izbranimi besedili slovenskih avtorjev 
povezala Alenka Hoeferle Felc in Pavle Ravnohrib, logaškega pa 
Katarina Kokalj skozi pogovor z dr. Neubauerjem.

Kaj zapisati ob takem koncertu? Da me je navdušil in znova na-
polnil z veseljem in ponosom, da ima Logatec tak orkester in 
vodjo, ki ga zna in zmore usmerjati in voditi. Po koncu koncerta 
v Logatcu sem spregovoril s solisti in drugimi sodelujočimi. Na 

vprašanje o pripravljenosti sodelovati z (vendarle) nepoklicnim, 
mladim orkestrom in nagibih k temu so kratko povedali:

Mojca Bitenc, sopran: »Cantabile je bil prvi simfonični orkester, 
s katerim sem pela kot solistka. Kljub temu da sem zdaj poklicna 
pevka, se vabilu tega orkestra vedno znova rada odzovem.«

Lucas Somoza Osterc, bariton: »Z orkestrom sodelujem že pet let. 
Če me bo še povabil, se bom vabilu z veseljem odzval.«

Dr. Henrik Neubauer, režiser: »Z dirigentom Marjanom Grdadol-
nikom sva se srečala pri izvedbi projekta na Sveti gori. Rodilo 
se je prijateljstvo na duhovni ravni. Zato sem režiral že lansko 
predstavo v CD z baletnim vložkom in pastirskim prizorom ob 
betlehemskem hlevcu. Letos smo zastavili malo drugače.«

Damjan Bogataj, violinist in producent: »Organizacijskega dela 
pri tako številčnem orkestru in projektih je ogromno, od izbire 
programa, skrbi za notni material, popolnjevanja zasedbe do za-
gotavljanja prostorov, obveščanja, koncertnih listov … Polne dvo-
rane poplačajo trud.«

Miro Božič, orgličar:  »K sodelovanju me je nagovoril producent. 
Težko je solo s krhkimi orglicami začeti koncert v veliki dvorani. 
A je bilo lepo. Hvaležen sem za povabilo.«

Michele Josia, dirigent in skladatelj: »Z Marjanom (Grdadolni-
kom, op. p.) sva že dolgo časa dobra znanca. Je odličen glasbenik, 
natančen, poln duhovnosti in človečnosti. Logaška izvedba kon-
certa je bila najboljša od vseh treh.«

Matej Avšič, koncertni mojster: »Igranje v Cantabile mi pomeni 
predvsem poustvarjanje zelo raznolikih glasbenih del v prijetnem 
in sproščenem vzdušju, polnem navdušenja nad glasbo ter vedno 
številčne in zelo zadovoljne publike na koncertih.«

J. Gostiša
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MEPZ PEVSKEGA DRUŠTVA LOGATEC:  
S KONCERTOM VZELI SLOVO OD 2017. LETA

KULTURA

Prvo soboto v decembru je MePZ 
Pevskega društva Logatec pod 
vodstvom zborovodje Lovra Gro-

ma v Narodnem domu Logatec izvedel 
33. letni koncert društva. Program je 
povezovala Marinka Dodič.

Gostje, Mešani pevski zbor Vrtojba, so pod 
vodstvom zborovodje Zdravka Lebana  za-
peli pesmi: Pradedje so naši (ljudska har-
monizacija Jože Trošt), Alegorija (besedilo 
Janez Menart, uglasbil Aldo Kumar), Pesem 
(besedilo Tone Pavček, uglasbila Barbara 
Mauer), Gozdovi v mesečini (besedilo Elza 
Budau, glasba Slavko in Vilko Avsenik, pri-
redba Milan Kasesnik), Dreaming (Lorenz 
Maierhofer), Cant help falling in love (Geor-
ge Weis, Hugo Peretti, Luigi Creatore), Lepo 
moje ravno polje (ljudska, priredba Rado Si-
moniti) in Mravlja je v mlin pelala (ljudska, 
priredba Radovan Gobec).

Začetki MePZ Vrtojba segajo v leto 1979, 
ko so se mladi pevci iz Vrtojbe in okoli-
ških krajev zbrali v skupino, ki je kmalu 
prerasla v številčen pevski zbor. Njihov 

repertoar je po zaslugi predanega in za-
vzetega dela zborovodje Zdravka Lebana 
zelo raznolik. Obsega vrsto cerkvenih in 
posvetnih zborovskih pesmi, ljudskih in 
umetnih, iz različnih stilnih obdobij. 

Mešani pevski zbor Pevskega društva 
Logatec, ki je večer posvetil skladatelju 
Mateju Hubadu (1917 – 2016), je pod vod-
stvom zborovodja Lovra Groma zapel pe-
smi: Luna sije (besedilo France Prešeren, 
napev Jurij Flajšman, harmonizacija Matej 
Hubad), Slepec (napev Karol Klinar, pri-
redba Matej Hubad), Srečno, ljub'ca moja 
(priredba Matej Hubad), Svarjenje (naro-
dna, harmonizacija Matej Hubad), Škrjan-
ček poje (priredba Matej Hubad), Daleč od 
doma (priredba Danica Ban), Ljuba si, po-
mlad zelena (ljudska iz Savinjske doline, 
priredba Anton Schwab) in Soči (Goričan-
ka, priredba Oskar Dev).

Pevsko društvo Logatec je eno od najstarej-
ših aktivno delujočih društev na Logaškem, 
ustanovljeno leta 1911. Zbor je amaterski, 
vse pa druži veselje do petja. Pevci so iz Lo-

gatca in z Vrhnike, radi pa se zboru pridruži-
jo pevci iz drugih pevskih sestavov. Poslan-
stvo zbora je predvsem, da neguje slovensko 
in ljudsko pesem. V svojem dolgoletnem 
delovanju je zbor prepeval v mnogih krajih 
po Sloveniji in v tujini. Aprila 2013 je go-
stoval v daljni Japonski, leta 2016 pa v Južni 
Ameriki, v Argentini, pri slovenskih rojakih. 
Novembra 2017 je nastopal pri Slovencih v 
Srbiji – v Rumi in Vršcu in v katoliški cerkvi 
sv. Gerard. V Novem Sadu pa je pel v sina-
gogi – dan slovenske kulture 2017, kjer so 
na koncertu slovenske pesmi peli pevci slo-
venskih društev iz Novega Sada, Zrenjanina, 
Subotice in Beograda. Iz  Slovenije je nasto-
pil tudi mešani zbor Cominum iz Komna. 
Pevsko društvo Logatec je tudi organizator 
tradicionalne prireditve Večer pri vodnjaku 
na Čevici.

December je praznično zapolnjen s prire-
ditvami, zato je bil večerni koncert slabo 
obiskan, toda nastopajoče so nagradili z 
gromkim aplavzom. 

Marinka Petkovšek  
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STO LET OD SMRTI UMETNIKA S KLANCA

KULTURA

Slovenija je majhna, a se lahko pohvali s kopico izjemnih 
posameznikov, ki so zaznamovali našo deželo. Mednje prav 
gotovo sodi pisatelj, čigar stoletnico smrti praznujemo v 

pravkar začetemu letu. Letošnje leto bo namreč Cankarjevo. 

Njegove ideje in misli, ki jih je stkal v veličastna dela Hlapci, Hlapec 
Jernej in njegova pravica, pa Kralj na Betajnovi in Pohujšanje v dolini 
Šentflorjanski ter še nekatera, so žive še danes, medtem ko je bi v svo-
jem času nerazumljen. Zagotovo pa je bil to človek, ki je videl, česar 
mnogi niso, videl je napake, ki so ga bolele in potiskale na rob. Mnogim 
je Cankar poosebljen boj za pravico, poštenost in priznanje majhnosti. 
Zato je še kako primerno, da se ga spomnimo in mu priznamo veličino. 

V Rovtah smo to storili že za praznike, saj smo dan samostojnosti 
in enotnosti posvetili prav njemu. Praznično proslavo smo pripravili 
21. decembra 2018. Ker je čas praznikov, je bila tudi dvorana temu 
primerno polna. Učenci so skozi prizore prikazali Ivanovo življenjsko 
pot, njegovo otroštvo, enajsto šolo pod mostom, ki mu je veliko bolj 
ugajala  kot tista prava, kjer je že zgodaj občutil krivico, ki ga je bolela 
in morda zaznamovala tudi pozneje. Tudi nismo mogli mimo zlogla-
snih hrušk, ki so bile Ivanu najprej tako slastne, pozneje pa s toliko 
grenkobe posute. Odraslega Cankarja je imenitno upodobil osmošolec 
Matevž, lik malega Ivana pa je najbolj pristajal Ivanu - tretješolcu s 
prav tem imenom. Glasbene točke je dodal pevski zbor, tako otroški 
z mentorico Urško kot mladinski pod vodstvom Mari Loštrek Žižek. 
Vseskozi pa smo na platnu lahko spremljali slikovno gradivo, ki je 
bilo domiselno stkano v samo predstavitev, za kar je poskrbela uči-
teljica Nejta Bremec. Učenci so bili glavni nosilci igre, zato jim je  
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Sredi decembra so se člani Društva 
likovnikov Logatec zbrali na od-
prtju božično-novoletne razstave. 

Zaradi velikega števila avtorjev (41) so 
se predstavili samo z eno sliko, kipom, 
skulpturo. Likovna kritičarka Anama-
rija Stibilj Šajn je potegnila črto pod 
lanskim letom: »Bera 2017 je bila obilna 
in odlična. Društvo likovnikov Logatec 
se vedno bolj uveljavlja tudi zunaj naših 
»teritorialnih voda«. 

Ne le v Ljubljani, tudi na Dunaju so bili 
lepo sprejeti. To pa je plod dolgoletnega 
dela, ustvarjalnega iskanja in ustvarjalne-
ga zorenja. Pohvala gre tudi zvestim obi-
skovalcem, ki se na ta način seznanjajo z 
likovno umetnostjo, saj nas ravno  ta dvi-
guje iz povprečja vsakdanjika.« Na koncu 
je  zaželela vsem obilo ustvarjalnih užit-
kov v letu 2018.

Z zelo plodnim letom društva je bil za-
dovoljen tudi njegov predsednik Janez 

STEKLENA GALERIJA: SPREHOD SKOZI LETO 2017
Ovsec: »Vsak mesec razstava, Ex-tem-
pore, likovne kolonije, odlični razsta-
vljavci iz tujine, vedno boljši domači 
likovniki. Vse to je dobra osnova za na-

prej. Zato samo še želja: naj novo leto 
prinese novih odzivov!«

Prijetno presenečenje tokratnega odprtja je 
bil nastop Ženskega pevskega zbora Kresni-
ce iz Loške doline, ki so s čudovitim petjem 
v hipu osvojile srca obiskovalcev.
Na razstavi so se predstavili: Franc Godina, 
Janez Ovsec, Tone Tajip Hasani, Matej Peče-
nik, Jože Matjašec, Urška Župec, Dušan Mi-
helčič, Andrej Kos, Mitja Milavec, Zvezdana 
Zatler, Ivanka Krasnik, Ana Pažin, Božidar 
Hering, Ljubica Krivec, Jurij Kravcov, Darja 
Rupnik, Anda Ovsec, Darinka Lapajne, Alen-
ka Cigale, Janez Štros, Petar Lazarević, Olga 
Petrovčič, Mohar Marinka, Ljudmila Dolenc, 
Sonja Mihelčič, Eduard Belsky, Tea Širca, 
Erna Kopše, Vesna Stražišar, Romana Pir-
man, Irma Cigale, Loti Turk, Janez Draglič, 
Martina Starc, Marija Franinović, Vera Banić 
Vukadin, Helena Umek, Marija Malovrh, Str-
nad Marija, Žmahar Cecilija in Dejan Ladika.

Besedilo in foto: Brane Pevec

posebej treba priznati, da so bili enkratni. A vsega tega ne bi zmogli, 
če ne bi ob sebi imeli gonilne sile letošnjega Cankarjevega projekta, 
učiteljice Petre Jenko Lukan.  Veliko dela je bilo vloženega v to, a na-
zadnje je bil odziv gledalcev, ponos učencev in zadovoljstvo vseh tista 
pika na i, ki da človeku ponovni zagon in voljo. In prav zaradi tega je 
lepo delati. Nobeno plačilo ne more odtehtati zadovoljstva občinstva. 
Cankarjevsko smo zaključili leto 2017, božični in novoletni prazniki 
so mimo, leto, ki smo ga začeli, pa naj prinese vsakemu od nas le tisto, 
kar je lepo, slabo naj pa ostane na drugi strani. 

Metka Bogataj

Odrasli Cankar - Matevž Lukan in mali Cankar Ivan Prosen
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ŠUŠTERŠIČ, D.O.O., PODJETNIŠKI USPEH LETA

POSLOVNE STRANI

Radio 94 je na tradicionalni slovesnosti prvo soboto v 
letu v Jamskem dvorcu podelil priznanja Ona ali On 
leta 2017, v sodelovanju z obrtno-podjetniško in gospo-

darsko zbornico pa tudi priznanja uspešnim gospodarstveni-
kom in podjetnikom iz regije. Priznanje za vzor inovativnosti 
in podjetniškega uspeha je prejelo priznano logaško družin-
sko podjetje Šušteršič, d.o.o., ki se s 50-letno tradicijo treh ge-
neracij mojstrskih znanj in izkušenj ukvarja s krovstvom in 
kleparstvom.

Osrednji notranjski medij veliko pozornost namenja tudi tukaj-
šnjemu gospodarstvu in podjetništvu, ki je del uspešne slovenske 
gospodarske zgodbe in s tem gonilo razvoja in konkurenčnosti re-
gije ter ustvarjanja delovnih mest. 
Naziv Gospodarski uspeh leta je odšel v Pivko, naziv Podjetniški 
uspeh leta pa v Logatec. 

Šušteršič, d.o.o., je priznano družinsko podjetje, ki svojo obrt 
uspešno gradi na 50 letih tradicije – treh generacijah mojstrskih 
znanj in izkušenj. Dosega certifikat odličnosti, zlato bonitetno 
oceno, s čimer se uvršča med najuspešnejša slovenska podjetja. 
Izkazuje in ohranja rustikalne vrednote iz svojih začetkov – pošte-
nje, trdo delo in zavezanost h kakovosti.

Tovrstna poslovna vodila sodobni čas sicer prerašča z novimi, 
modernejšimi pristopi k vodenju firm, a dolgoročno so vendarle 
zanesljiva pot k rezultatom in brata Šušteršič s svojim logaškim 
kolektivom to odlično potrjujeta.

In čeprav je Šušteršič danes eden najvitalnejših stebrov podjetni-
štva v Logatcu, zadetki družinskega poslovanja segajo pravzaprav 
v Horjul. Tam se je ustanovitelj Stanislav Šušteršič, leta 1967, 
oprtan s kladivom, svežnjem žebljev  in malim metrskim krivil-

nim strojem, ob zgodnjih sobotnih jutrih na streho odpravljal po 
dodaten zaslužek. Ker je veljal za skromnega in poštenega moža, 
ki svoje delo dobro opravi, so se priporočila množila, povpraševa-
nja po krovsko-kleparskem in tesarskem znanju pa je bilo vse več. 
Postal je samostojni podjetnik in težak obrtniški kruh je skrbno 
razdelil med prvih nekaj zaposlenih.

Mednje sta z leti odrasla oba sinova Andrej in Tomaž Šušteršič, ki 
sta se mojstrskega rokodelstva priučevala za zidovi očetove delav-
nice, nato pa delavsko popotnico nadgrajevala vse do današnjih 
razsežnosti podjetja.

Leta 1982 so bili v Logatcu postavljeni temelji za novo in sodobno 
delavnico. Sledila je gradnja dodatnih proizvodnih in skladiščnih 
obratov, leta 1998 tudi nakup spomeniško zaščitenega objekta, v 
katerem sta danes trgovina s krovsko-kleparskimi izdelki in grad-
benimi materiali ter sedež podjetja. V industrijski coni v Logatcu 
so leta 2003 na 17.000 m2 postavili še proizvodno halo.

Na prelomu v novo tisočletje je podjetje dopolnilo svoje delova-
nje z usmeritvijo na trg dvižnih in transportnih dejavnosti. Brata 
Šušteršič imata danes močno skupino zaposlenih, med katerimi 
so tudi njuni nasledniki – vnuki začetnika in tretja generacija, ki s 
trdim delom prevzema odgovornost za svojo obrtniško dediščino. 
Šušteršič, d.o.o., tako še naprej ostaja močno družinsko podjetje, 
trdno zasidrano v tržišča gradbene panoge.

Gospodarski uspeh pa je prejelo pivško podjetje SITOR stiskal-
nice, d.o.o., ki je največji proizvajalec hidravličnih stiskalnic za 
plošče iz umetne mase v Evropi in ZDA. 

mag. Dejan Šraml

Z leve: ustanovitelj in lastnik Radia 94 Sandi Curk, podjetnik Andrej Šušteršič in predsednik OZS Branko Meh.
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DOC. DR. ŽIGA LAZNIK IZ LAZ:  
»ZA USPEŠNE LJUDI PRI NAS NI DOVOLJ POSKRBLJENO.«

MED NAMI

Konec lanskega leta je priznanje Univerze v Ljubljani, 
Svečano listino mladim visokošolskim učiteljem in so-
delavcem, za svoje raziskovalno, strokovno in pedago-

ško delo na področju fitomedicine prejel 34-letni Lažan, doc. 
dr. Žiga Laznik. Raziskovalna spoznanja je predstavil na več 
kot 20 konferencah in v 25 znanstvenih člankih in je priznan 
strokovnjak tako doma kot v tujini. Poleg raziskovalnega dela 
pa že 12 let poučuje študente na Biotehniški fakulteti. Kljub 
temu je našel čas tudi za Logaške novice.

Najprej ste obiskovali podružnično štiriletno šolo v Lazah. Predvide-
vam, da ste preživljali večino prostega časa zunaj, v naravi?
Res je, imam neverjetno srečo, da živim na tako lepem koncu, kot so 
Laze in imam vsakodnevni pogled na naše prečudovito Planinsko polje. 
S svojimi spreminjajočimi se obrazi je skozi vsa ta leta blagodejno vpli-
valo na mojo dušo (smeh). Dejansko sem večino otroštva preživel v stiku 
z naravo. Če se nekoliko pošalim, sem več časa preživel z lokom in pu-
ščicami na drevesnih kot na trdnih tleh (smeh). Takrat ni bilo mobitelov 
in računalnikov, na televiziji smo sprejemali dva kanala … To je bilo res 
brezskrbno otroštvo in resnično lepi spomini na moje šolanje v Lazah. Že 
takrat sem veliko pisal, nenazadnje sem spisal tudi otroško igro, ki smo jo 
s sošolci zaigrali pred starši. Mislil sem postati pisatelj (smeh). Dostikrat 
si želim, da bi le za en dan lahko ponovil vse to …

Naslednje štiri leta pa ste se šolali v Dolnjem Logatcu. Ste že takrat 
razmišljali o tem, kam po končani srednji šoli?
Veste, priti iz domačega okolja, kot so Laze, v mesto Logatec, je bilo 
zame na začetku zelo stresno. Imel sem srečo, da sem z mamo in babico 
prepotoval velik del sveta, spoznaval druge kulture in si s tem širil ob-

zorja. Posledično sem se močno zanimal za dva predmeta – zemljepis in 
zgodovino. Ravno dve zlati priznanji s področja zgodovine sta mi prine-
sli Zoisovo štipendijo in mi odprli vrata na zelo ugledno gimnazijo Vič.

Tam pa je dokončno padla odločitev za študij na Biotehniški fakulteti?
Iz gimnazijskega obdobja bi izpostavil dva ključna dogodka. Prvi je ta, 
da sem spoznal izjemnega profesorja biologije, žal že pokojnega Zdravka 
Kegleviča. To je bil profesor z veliko začetnico! Enciklopedija na dveh 
nogah! Hvaležen sem, da me je navdušil nad biologijo in moja želja je 
bila vpisati se na medicinsko fakulteto. Sledila je matura in dogodek, ki 
me je zaznamoval za vedno. Prišli so rezultati in zgolj za eno točko sem 
zgrešil vpis na to fakulteto. Takrat se mi je sesul svet! Dva meseca nisem 
vedel, kaj bi sam s seboj in se na koncu odločil za skok v neznano – bio-
tehniška fakulteta in študij kmetijstva. In že po dveh mesecih na fakulteti 
sem vedel, da sem se odločil pravilno.

Kdaj pa so vas prevzele žuželke in posledično biotično varstvo rastlin? 
Za to me je navdušil prof. dr. Stanislav Trdin, ki je poučeval predmet 
fitomedicina. Gre za področje v znanosti, ki namesto uporabe kemičnih 
fitofarmacevtskih pripravkov za varstvo rastlin spodbuja uporabo okolju 
prijaznih načinov zatiranja gospodarsko škodljivih organizmov v kme-
tijstvu. Moj glavni fokus so bile entomopatogene ogorčice. To so para-
zitske glistice, ki živijo sicer v tleh in imajo sposobnost, da paratizirajo 
žuželke. Ker je bilo področje v znanosti  tabula rasa za Slovenijo, sem 
se z mentorjevo pomočjo povezal z raziskovalno inštitucijo na Madžar-
skem, kjer sta me danes moja dobra dva kolega popeljala v skrivnostni 
svet teh organizmov. Sledili so številni poskusi uporabe le-teh pri zatira-
nju škodljivih organizmov in tako je nastala moja doktorska disertacija. 
V zadnjem obdobju sem se osredotočil na kemično komunikacijo med 
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SR(E)ČNI DECEMBER 

MED NAMI

Kot v večini domov po Sloveniji 
se je decembra marsikaj do-
gajalo tudi v Domu starejših 

Logatec. 

V praznični mesec smo stopili z izdelo-
vanjem adventnih venčkov, za katere smo 
letos uporabili pretežno naravne materia-
le: vejice smreke, mah, vejice leske, stor-
že, lešnike, orehe … Nasvete, kako izde-
lati in okrasiti adventni venček, sta nam 
zaupali članici Društva Univerza za tretje 
življenjsko obdobje Logatec. 

Kot se decembra spodobi, tudi pri nas ni 
manjkalo vonja po sveže pečenih piškotih in 
okraševanja prostorov. Spretnejše stanovalke 
so skupaj z gospodinjo spekle celo parklje. 

Prvi dobri mož Miklavž je obdaril vse stanoval-
ce doma. Okraskov letos v domu nismo posebej 
izdelovali, ker so bili za to priložnost pridni otro-
ci iz vrtca Kurirček. Z vzgojiteljicami so marlji-
vo pomagali pri okraševanju novoletnih drevesc 
po domu. Nekateri so skupaj s stanovalci izdelo-
vali novoletne voščilnice. Da so bile voščilnice 
še lepo napisane, gre zahvala ge. Juditi, ki vsako 
leto pride v dom in našim stanovalcem pomaga 
spisati čudovite voščilnice. 

Stanovalci so se lahko družili ob nastopih Dru-
štva upokojencev in invalidov Logatec, okteta 
Pa kol‘k‘r tol‘k‘ ali na Miklavževi tomboli ter 
božičnem kvizu. Letos je v domu prvič zaži-
vel projekt Sr(e)čen dan. Gre za decembrski 
projekt, kjer se zaposleni naključno obdarimo 
med seboj in naključno obdarimo stanovalce 

doma. Darilo je lahko lepo zavit paket s 
pentljo, darilo je lahko zgolj naš čas. 

Lahko so doma spečeni piškoti, po-
govor ob kavi, topel objem. Darilo je 
lahko marsikaj, tu domišljija ne pozna 
meja. S tem projektom želimo utrditi 
odnose med sodelavci in stanovalci.

Ker se leto izteka in smo 5. decembra s 
prostovoljci obeležili mednarodni dan pro-
stovoljstva, je prav, da se zahvalimo vsem 
prostovoljcem, ki čez leto prihajajo v naš 
dom in nesebično podarjajo svoj čas. Hvala 
Vanji, Štefaniji, Damjanu, Anici, Jasminu, 
Taši in Ajši.

Besedilo in foto: Mojca Tuljak

rastlinami, njihovimi škodljivimi organizmi in naravnimi sovražniki le-
-teh (entomopatogene ogorčice, polonice, tenčičarice …) in uporabo teh 
spoznanj v praksi. Mimogrede bi še izpostavil polže, ki jim namenjam 
veliko svojega raziskovalnega časa. Naj našim vrtičkarjem prišepnem, 
da je njihov »sovražnik« tudi lesni pepel.

Niste pa samo raziskovalec, ampak tudi učitelj ...
Pri 23 letih sem postal asistent in prvo sezono poučeval tudi svoje sošol-
ce. To je bilo res mučno (smeh), saj nekateri niso dojeli, da ocenjujem 
njihovo znanje in ne naših odnosov. Sledile so številne generacije štu-
dentov in lahko rečem, da mi je delo z mladimi umi v veliko veselje. Po 
duši sem znanstvenik in če to združiš, potem mi ni težko delati dobro, se 
truditi imeti zanimiva predavanja. Iskreno mi pohvala študentov pomeni 
morda celo več kot svečana listina, ki sem jo prejel. Ob tej priložnosti bi 
se zahvalil vsem študentom, ki sodelujejo pri mojih raziskavah.

Svečana listina mladim visokošolskim učiteljem in sodelavcem Uni-
verze v Ljubljani.
Sem počaščen, da so me izbrali za tako cenjeno priznanje. Gre za po-
trditev, da svoje delo opravljam dobro in je lepo, da so to opazili tudi 
drugi. Vseeno ima pa ta nagrada malo grenkega priokusa. Moj status na 

fakulteti je po dvanajstih letih še vedno v fazi službe za določen čas in 
vsako leto znova se tresem, ali mi bodo pogodbo podaljšali ali ne. In to je 
žalostno pri nas, da za uspešne ljudi ni poskrbljeno, kot bi moralo biti. Vsi 
se potem sprašujejo, zakaj prihaja do bega možganov … 

S čim se trenutno ukvarjate, načrti, hobiji?
Z obnavljanjem hiše! Kar se tiče službe in tujine, se prepuščam toku življe-
nja. Že v preteklosti sem spoznal, da moraš včasih zaupati instinktu … Kar 
se pa tiče mojih hobijev- glasba je na prvem mestu! Opij za mojo dušo! 
Najboljša terapija, ko si moram spočiti možgane. Pred tremi leti sem se 
čisto sam lotil učenja igranja kitare. »You tube« je zakon (smeh). In s prija-
teljema Tjašo in Žarkom izlivamo naša čustva, razmišljanja skozi besedila 
in melodijo. Druženje s prijatelji, igranje šaha, šport, snooker, pisanje …

Kaj bi še povedali bralcem Logaških novic?
Da si v vsem kaosu življenja, ki ga imajo, poskušajo vzeti čas zase. Sle-
dijo naj svoji intuiciji. Življenje nas včasih postavlja pred težke ovire in v 
vsakem od nas je moč, da jih premagamo. Bodite dobri do sebe in drugih!

Brane Pevec
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ŽUPNIKA G. JANEZA KOMPARETA 70 LET

MED NAMI

Na prvo adventno nedeljo je bilo v Župniji Dolnji Lo-
gatec posebno slovesno, saj je svoj 70. rojstni dan pra-
znoval tukajšnji župnik g. Janez Kompare. 

Priprave na praznovanje rojstnega dneva priljubljenega župnika so 
v »tajnosti« potekale že približno mesec dni pred praznovanjem. Pri 
tem so sodelovale praktično vse skupine, ki delujejo v župniji, vsem 
pripravam in organizaciji pa je bilo skupno geslo »Bodite veseli in 
sproščeni«, kar je bila edina želja g. župnika Janeza, ko so ga predho-
dno vprašali, če ima za rojstni dan posebno željo. Skladno s progra-
mom se je praznovanje rojstnega dne pričelo v soboto z večerno sveto 
mašo, ki jo je obogatil Mešani pevski zbor Adoramus. Nadaljevalo 
pa se je s prvo nedeljsko jutranjo sv. mašo, pri kateri so sodelovali 
predstavniki različnih župnijskih skupin. Osrednja slovesnost prazno-
vanja je bila pri drugi jutranji sv. maši ob 10.00, h kateri je klicalo 
mogočno pritrkavanje v zvoniku župnijske cerkve sv. Nikolaja. 
Sveto mašo je daroval jubilantov brat msgr. Tone Kompare, ki je 
bil pred g. Janezom Komparetom dvajset let tukajšnji župnik. Sveto 
mašo so z ubranim petjem obogatili predstavniki družinskega verou-
ka in mladinskega pevskega zbora. 
Čeprav imamo župljani g. župnika Janeza za svojega, vemo, da ni 
samo naš, saj je predhodno deloval v kar šestih župnijah. Kot diakon 
je eno leto služboval v Župniji Vrhnika, tri leta kot duhovni pomočnik 
v Metliki, nato pa kot župnik pet let v Žužemberku, 11 let v Gornjem 
Logatcu in dve leti v Hotedršici, nato pa še osem let na Brezovici. Od 
leta 2000 dalje službuje in se daruje Bogu in župljanom v Dolnjem 
Logatcu. Zato so ob koncu svete maše g. župnika Janeza presenetili in 
mu pozdrave ter voščila prinesli predstavniki vseh omenjenih župnij, 
vključno z rojstno župnijo Mengeš. Predstavljal jo je drugi jubilantov 
brat Franc Kompare, ki je povedal anekdoto iz mladih let slavljenca 

in nasmejal vso cerkev. V imenu župljanov se je g. župniku zahvalil 
in mu zaželel vse najboljše tajnik župnijskega pastoralnega sveta dr. 
Samo Venko, v imenu Občine Logatec pa župan Berto Menard. Med 
verniki v cerkvi je bil tudi predstavnik Državnega zbora poslanec 
mag. Andrej Šircelj.
V nadaljevanju objavljamo nagovor g. župniku Janezu Komparetu s 
strani predstavnika župljanov:

»Spoštovani gospod župnik Janez,
Vaša življenjska pot, po kateri že več kot 45 let hodite kot duhovnik, je 
zaznamovana s služenjem Troedinemu Bogu in župljanom v vseh sed-
mih župnijah, v katerih ste delovali oziroma delujete. Ste misijonar da-
našnjega časa v lokalnem okolju, razpetem med žuborečo reko Kolpo 
v Metliki, preko Žužemberka in njegove  neveste Krke, pa preko Bre-
zovice do Cankarjeve Vrhnike in naprej preko Dolnjega in Gornjega 
Logatca do Hotedršice in njenega Ravnika, kjer sv. Barbara prosi za 
slovenski narod, ki se pogreza v temo podzemlja sodobnega sveta. Ste 
duhovnik, ki z veseljem in zaupanjem, predvsem pa s samim načinom 
življenja oznanjate Jezusa in njegov Evangelij podobno, kot ga je pred 
skoraj 2000 leti Apostol Pavel. Veseli in ponosni smo, da nas je Bog 
izbral, da imamo lahko v svoji sredi takega duhovnika, kot ste Vi. Ob 
današnjem dnevu, ko lahko skupaj praznujemo vaš 70. rojstni dan, se 
župljani vseh sedmih župnij, kjer ste službovali oziroma še službujete, 
sprašujemo, kako naj damo hvalo Bogu in Vam, da Vas imamo v svoji 
sredi. Ali »Do sedemkrat?« (Mt 18,21) Kot kristjani ob tem verjame-
mo, da bi nam Jezus dal nasvet: »Ne pravim ti do sedemkrat, ampak 
do sedemdesetkrat sedem.« (Mt 18,22). Za vsako Vaše leto in za vsako 
župnijo, kjer ste oziroma še ljubeče služite dobremu Bogu.
Ker so vsa darila, ki ste jih prejeli v preteklih trenutkih, minljiva, smo 
se predstavniki skupin, ki delujejo v naši župniji, odločili, da Vam 
podarimo neminljivo darilo, ki naj Vas in tudi vse nas spominja na 
vaš 70. rojstni dan; na mlaj, ki smo ga na trg pred cerkvijo po lepi 
slovenski navadi postavili v čast Vašemu rojstnemu dnevu, smo Vam 
za rojstnodnevno darilo namestili adventni venec. Župljani se ob tem 
zavezujemo, da bo od letošnjega leta naprej vsako leto v adventnem 
času v Vašo čast in v spomin na Vaš 70. rojstni dan vse mesto in njego-
ve obiskovalce na Kristusov prihod spominjal adventni venec, ki bo 
kot letošnji postavljen na Trgu sv. Nikolaja pred župnijsko cerkvijo.«

dr. Samo Venko,
tajnik Župnijskega pastoralnega sveta Župnije Dolnji Logatec
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»POSLUŠAJTE, VSI LJUDJE«
RAZSTAVA JASLIC

MED NAMI

Četrtek, 1. februarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Logatec,
Montessori - Vzgoja po meri vsakega otroka – predava Eda Šteblaj.
Org. in info: Knjižnica Logatec, http://www.log.sik.si/

Petek, 2. februarja 2018, ob 19.00, 
Steklena galerija, Športna dvorana Logatec,
Odprtje likovne razstave Janeza Ovsca, Ljubice Krivec, Zvezdane 
Zatler.
Org. in info: DLL, J. Ovsec 041 265 329

Sobota, 3. februarja 2018, ob 19.00,
Narodni dom Logatec,
Predstava Jasna Kuljaj, Borka.
Org. in info: 040 33 66 72, info@kingkongteater.si

Torek, 6. februarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Logatec,
Oton Župančič - Ob 140-letnici rojstva / Pripoveduje Vodnikovih 9
Org. in info: Knjižnica Logatec, http://www.log.sik.si/
Sobota, 10. februarja 2018, ob 19.00,
Jožefova dvorana Doma Marije in Marte v Logatcu,
Pevski večer »Notranjske« z gosti Logaškimi potepuhi, kvartetom 
Gostiša in jesenskimi listi.
Org. in info: KD OMePZ Notranjska, omepz.notranjska@gmail.com

Torek, 13. februarja 2018, od 16.00 do 18.00,
KD Tabor,
pustovanje.
Org. in info: 01 759 04 12, leonida.zagar@vrtec-logatec.si

Četrtek, 15. februarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Logatec,
Dhatu center, Zdravljenje z naravnim pristopom.
Org. in info: Knjižnica Logatec, http://www.log.sik.si/

Četrtek, 15. februarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Rovte,
Čarobna formula naravne oskrbe rastlin v vašem domu in okoli njega, 
predava Mitja Križan
Org. in info: Knjižnica Logatec,  
http://www.log.sik.si/

Četrtek, 22. februarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Hotedršica,
Predstavitev metode EFT - Katja Logar Nadižar.
Org. in info: Knjižnica Logatec,  
http://www.log.sik.si/

Petek, 23. februarja 2018, ob 19.00,
Knjižnica Hotedršica,
Ekološko vrtnarjenje / Jerneja Jošar / 
Org. in info: Knjižnica Logatec,  http://www.log.sik.si/

Od 18. januarja do 26. marca 2018,
avla Upravnega centra Logatec,
Razstava slik Marte Jakopič Kunaver, Pusti peti moj‘ga slavca.
Org in info: oi.logatec@jskd.si, 01 7591 740

NAPOVEDNIK DOGODKOV

Društvo upokojencev Rovte se je 
v decembrskih predprazničnih 
dneh vnovič izkazalo. Pripravili 

so namreč razstavo jaslic in ročnih del v 
dvorani glasbene šole Rovte. 

Razstavo so preprosto poimenovali Božič-
ni čas. Lahko smo videli kar nekaj prime-
rov jaslic, ročno izdelanih, še starih in zato 
toliko bolj zanimivih. Poleg jaslic je bilo na 
ogled postavljenih veliko voščilnic, nekaj 
tudi ročno izdelanih v raznolikih likovnih 
tehnikah. Mize so bile obložene z izdelki, 
božična drevesca pa z razkošnimi, ročno 
izdelanimi domiselnimi okraski. Upoko-
jenke so prikazale tudi klekljanje, vezenje 
in pletenje. Videli smo lahko pogrinjek, 
ki je bil navadno za božič postavljen na 
kmečki mizi, na kateri ni smel manjkati 
poprtnjak - poseben božični kruh, pokrit 
z izvezenim najlepšim prtom. Manjkalo 
ni niti pripomočkov za obrede treh sve-
tih večerov - kropilnice, kadilnice, rožni 
venci, križi in laterne. Slovesnost so pope-
strila pojoča Rovtarska dekleta, ki so času 
primerno zapela božične pesmi, ter Janez 

Jereb, ki je opisal nastanek in tematiko raz-
stave. Da je bila razstava tudi dekorativno 
zelo lepo videti, pa je s svojo umetniško 
roko in smislom pripomogla Marija Logar, 

učiteljica likovne umetnosti na OŠ Rovte. 
Res, lepo je bilo, vredno ogleda.

Metka Bogataj
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ŠPORT

MIHA ŠIMENC POTUJE V JUŽNO KOREJO

Bliža se zimska olimpiada in med našimi športniki, ki 
bodo odpotovali v daljni Pjongčang v Južno Korejo, 
je tudi mladi Miha Šimenc, tekač na smučeh, preprost 

mladenič, prijeten sogovornik, doma iz Rovt. Verjamemo, da 
bo Miha častno zastopal slovenske barve. 

22-letni Miha Šimenc se s tekom na smučeh ukvarja že 14 let in 
je član A moške članske reprezentance, obenem pa na mariborski 
fakulteti študira program marketing, socialni mediji in odnosi z 
javnostjo.

Za teboj je že dobršen del letošnje tekaške sezone. Kako bi jo 
ocenil do sedaj?
Za mano je že kar nekaj tekmovalnih vikendov, saj tekmujemo 
že od sredine novembra. A najpomembnejše tekme šele prihajajo. 
Čaka me domača tekma v Planici in kasneje olimpijske igre. Do 
sedaj ni šlo vse po načrtih, nisem še izpolnil zastavljenih ciljev, 
vendar pa mi je uspelo doseči olimpijsko normo, kar je bil prvi 
cilj sezone. 

Bil si na tekmovanju na Finskem. Nam lahko o tem malce več 
poveš?
Letos smo bili precej časa na Finskem. Prvi teden smo bili skoraj 
čisto na severu, kar je bila prav posebna izkušnja. Izkusil sem, 
kako je, če imaš sončno svetlobo le dobre štiri ure na dan, poleg 
tega pa moraš tekmovati pri -25 stopinjah Celzija. Vseeno mi je 
bilo zelo všeč in sem se s 4. mestom dobro odrezal. V drugem te-
dnu smo se odpravili nekoliko nižje na tekme svetovnega pokala, 
kjer pa je bilo precej težje in mi ni uspelo doseči želenih rezulta-
tov, sem pa pridobil ogromno koristnih izkušenj.

Kako se tekmovalec, ki prihaja iz majhnega slovenskega kra-
ja, počuti v tako elitni konkurenci zvenečih imen?
Zelo zanimivo. Spomnim se prvega leta v elitni konkurenci, ko 
sem se bolj kot na tekmovanja osredotočal na vse zvezdnike tega 
športa in jih opazoval, kaj počnejo. Do sedaj sem se naučil, da ni 

važno, od kod prihajaš, na tekmi si sam in ti nihče ne pomaga. 
Zelo sem vesel, da mi je uspelo priti do tu, kjer sem, seveda pa so 
želje še veliko večje.

Imaš pred nastopi kaj treme?
Vedno. Ni pomembno, ali gre za slovenski pokal ali mednarodno 
tekmovanje, vedno je prisotna trema, saj si vedno želim odteči 
najbolje, kar znam. Seveda je ob večjih tekmah več treme, a sode-
lujem s strokovnjaki, ki mi jo pomagajo obvladovati.

Kdo je sedaj tvoj trener, kako potekajo tekaški dnevi tekmo-
valca v svetovnem pokalu?
Moj trener je že drugo sezono Italijanski strokovnjak Stefano Sa-
racco, s katerim imava zelo dober odnos. Zanimiva je komunika-
cija,  saj je italijanska angleščina zahtevna za sporazumevanje, a 
vendar mi daje veliko svojega znanja. Dnevi so si zelo podobni in 
suhoparni. Navadno sta dva treninga na dan, vmes spanje in hrana. 
To ponavljamo vso sezono. Veliko je tudi potovanj na prizorišča.

Imaš sploh še kaj časa za stvari, ki te poleg smučarskega teka 
še zanimajo?
Kar mi ostane časa, ga porabim za študij ali pa se posvetim svoje-
mu dekletu ter obiščem družino. Med sezono nimam prav veliko 
časa za druge stvari. Te so na vrsti po koncu sezone.

Gotovo so del športa tudi neprijetnosti, poškodbe? Si se temu 
lahko izognil ali pa imaš morda tudi kako slabšo izkušnjo?
Doslej k sreči še nisem imel resnejših poškodb. Nekaj težav sem imel 
letos z bolečinami v hrbtu, a sem jih uspešno saniral. Najpomembnej-
še je zdravje, saj lahko le en prehlad ali viroza povzročita hud padec 
forme in vzameta precej časa,  da spet prideš na tekmovalni nivo.

Te je kdaj zamikalo, da bi postavil smuči v kot in se podal v 
bolj svoboden vsakdan?
Da bi me to resno zamikalo, se še ni zgodilo, saj imam cilje, ki si 
jih želim doseči in me to zelo veseli. Če bo vse po sreči, bom še 
kar nekaj let vztrajal. Pridejo pa tudi težki trenutki, ko premišlju-
jem, zakaj to delam, zakaj ne bi raje užival doma. A že naslednji 
hip se spet spomnim na cilj in tudi bolečina postane užitek.

Ne moremo mimo vprašanja, kakšni so tvoji letošnji cilji? 
Morda olimpiada?
Olimpiada je absolutno največji cilj. Normo sem že izpolnil in 
sem sedaj že v pripravah za tekme v Koreji. Drugi cilj pa je doma-
ča tekma v Planici, kjer se želim predstaviti domačemu občinstvu 
v najboljši luči. 

Pri športu gre za garanje. Kaj bi v zvezi s tem položil na srca 
današnji bolj instant mladini, ki mora vse dobiti in doseči tu 
in zdaj? 
Menim, da s športom človek dobi vrline, ki so zelo pomembne 
v življenju. Pa ne le pri športu, tudi v glasbi ali umetnosti. Po-
membno je, da se v mladosti lotiš nečesa, kar ti veliko pomeni in 
v to vložiš vse atome moči. Mislim, da je to dobra lekcija za vse 
življenje.

Metka Bogataj 
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TEKAŠKE POŠKODBE IN TEŽAVE 

ŠPORT

POZIV ZA PREDLAGANJE KANDIDATOV ZA PRIZNANJA 
NA PODROČJU ŠPORTA V OBČINI LOGATEC ZA LETO 2017
Športna zveza Logatec poziva vsa društva, klube in posameznike, da posredujejo 
predloge za podelitev priznanj športnikom in športnim delavcem za osvojene športne 
dosežke v letu 2017. Predloge pošljite po pošti na sedež Športne zveze najpozneje 
do 15. februarja 2018.

Športna zveza Logatec vsako leto na predlog društev, klubov in posameznikov pode-
li športnikom naslednja priznanja:
- zlata plaketa Občine Logatec
- srebrna plaketa Občine Logatec
- bronasta plaketa Občine Logatec
- pohvala za perspektivne športnike
- posebna priznanja za športne delavce, društva, klube, organizacije, ekipe in trenerje
- posebno priznanje za izredne dosežke na rekreativnem področju
- posebno priznanje za življenjsko delo na področju športa
- posebno priznanje klubom, društvom ob jubileju
- posebno priznanje za najboljšo člansko ekipo
Predloge je treba posredovati na obrazcih, ki jih boste dobili po pošti. 
Dokumentacija je na voljo tudi na internetni strani zveze:  
http://www.srce-me-povezuje.si/szlogatec/
Vse informacije so dostopne pri predsedniku zveze g. Dušanu Jerini na tel. 031 575 120.
Prosimo,da vsi zainteresirani predloge do 15. februarja 2018 pošljete na naslov:
Športna zveza Logatec, Notranjska cesta 14, 1370 Logatec p.p. 29

Športna zveza Logatec 
Predsednik Dušan Jerina l.r.

V naslednjih številkah Logaških 
novic bom opisal nekaj pogostih 
težav tekačev in svetoval, kaj 

lahko zoper njih naredite sami.

Večina navdušenih ljubiteljev teka je nava-
jena, da jih ves čas kaj boli in temu niti ne 
namenjajo posebne pozornosti. Mogoče je 
to celo glavna težava, da gredo stvari na 
slabše. Prvotna neprijetnost se počasi raz-
vije v bolečino in če ste trmasti, pride do 
trajnih okvar sklepov.

Kaj je treba vedeti in storiti, ko vas 
boli zadnjica? 

Velika količina počasnega teka je zelo obre-
menjujoča za hrbet, medenični obroč in 
noge. Veliko tekačev pozna bolečino, ki zač-
ne sevati iz zadnjice po zadnji strani noge, 
kar je poznano kot išias. Smiselno je obiskati 
usposobljenega zdravnika ali fizioterapevta, 
ki vam bo lahko pomagal. Marsikdo pomisli 

na poškodbo zadnjih stegenskih mišic, kar pa 
je malo verjetno. Te se namreč poškodujejo 
pri hitrem teku, zelo redko pa pri počasnem. 
Če ni bilo ukleščenja išiadičnega živca, je 
bolj verjetno problem v preobremenitvi piri-
formne mišice (boli nas nad veliko zadnjično 

mišico). Piriformna mišica zaradi preobre-
menitve nabrekne in draži išiadični živec, ta 
pa draži nazaj piriformno mišico in tako je 
krog sklenjen. Na žalost se na to večkrat po-
zabi in se zdravi mišice zadnje strani noge, 
kar pa nima pravega učinka.

Kako ukrepati?

Opustiti morate tek in začeti z zdravljenjem. 
Najprej morate umiriti vnetje piriformne mi-
šice, koristna bo blaga masaža mišic noge in 
križa. Koristni so tudi analgetiki ali nestero-
idni antirevmatiki. Sledi raztezanje pirifor-
mne mišice: lezite na hrbet, pokrčite koleno 
boleče noge do pravega kota in vlecite kole-
no čez sebe tako, da čutite napetost na mestu 
bolečine. Biti morate vztrajni in to delati več-
krat dnevno. 

Sledi krepitev piriformne mišice (za vadbo 
potrebujete elastiko): lezite na hrbet, koleno 
boleče noge pokrčite, elastiko dajte na gle-
ženj, drugi konec pa pritrdite v višini kolen in 
vlecite koleno ven. Naredite več serij, začni-
te 10-15 ponovitev v 2-3 serijah, potem lah-
ko količino povečujete. Biti morate vztrajni 
tako kot za tek. To počnite redno, večkrat 
na dan. Delajte vaje za krepitev zadnjičnih 
mišic, stabilizatorjev trupa, za gibljivost v 
predelu medenice in preverite postavljanje 
stopal. Običajno je treba kupiti pronatorske 
copate. Verjetno bo učinkoviteje, če boste 
imeli izkušenega trenerja ali športnega fizi-
oterapevta. Postopno lahko začnete z manj-
šo količino teka in nehate, preden vas začne 
zategovati!

Pripravil tekaški trener
ŠD Tek je lek, Miro Petrovec
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BOŽIČKOVA KOŠARKA PRINESLA V LOGATEC POKAL EVROPSKIH PRVAKOV

Logaška športna dvorana je prvo decembrsko nedeljo 
gostila tradicionalno Božičkovo košarko v organizaciji 
KK Logatec. Tudi letos je prireditev na prijateljske ko-

šarkarske tekme privabila okrog 150 otrok in seveda številne 
navijače, ki so ves čas vneto spodbujali vse nastopajoče.

Zavoljo dobrega sodelovanja s Košarkarsko zvezo Slovenije smo 
imeli na dogodku na ogled Pokal zmagovalcev evropskega prven-
stva v košarki 2017, ki je bil idealna priložnost, da ljubitelji košar-
ke in navijači tudi v našem kraju občudujejo pokal zmagovalcev 
Eurobasketa 2017, ki je največji uspeh slovenskega kolektivne-
ga športa doslej! Dogodek so tekmovalno odprli fantje iz kate-
gorije U13 (letnik 2005 in mlajši), ki so morali priznati premoč 

Na državnem prvenstvu pred božičnimi pra-
zniki v Planici je Andraž Modic v konkuren-
ci članov, kjer so nastopili vsi najboljši slo-
venski skakalci, osvojil odlično 13. mesto. V 
ekipi ki je zasedla 10. mesto, so poleg An-
draža nastopili še Tim Babnik, Matej Likar 
in Jaka Matko. 24. decembra je v Žireh na 
pokalu COCKTA logaški klub zastopal Tim 
Trpin in zasedel 27. mesto. 29. decembra je 
na pokalu COCKTA med člani Andraž Mo-
dic skočil na 3., Jaka Matko na 10. mesto 
med mladinci do 20 let, med mladinci do 18 
let Nik Knaus na 32., Žan Trpin pa na 37. 
mesto. V nordijski kombinaciji sta med člani 
Nik in Jaka osvojila 10. in 11. mesto, med 
mladinci do 20 let pa 6. in 7. Naslednji dan je 
v Žireh med dečki do 15 let s 3. mestom raz-
veselil Domen Cof, med dečki do 14 let pa je 
Ožbej Rudolf priskakal 24. mesto. Veselimo 
se nadaljevanja sezone.

Besedilo in foto: Peter Petkovšek, SSK 
Lovci na daljave Domen na tretji stopnički

ZAČETEK SEZONE »LOVCI NA DALJAVE« PRIČAKALI V IZVRSTNI FORMI

cerkniškim vrstnikom. Sledil je pravi živ-žav, saj so igrali naši 
najmlajši – U8 (letnik 2010 in mlajši) in U9 (2009 in mlajši) - 
oboji proti Vrhničanom. Glede na videne dobre osnove košarke 
in zavidljivo mero zagnanosti, lahko z vso gotovostjo trdimo, da 
se za prihodnost košarke v Sloveniji ni bati.  Sledil je turnir No-
tranjsko-primorske lige v kategoriji U11 (letnik 2007 in mlajši), 
kjer so nasproti našim fantom stali fantje iz klubov Kastav Rijeka 
(Hrvaška), Vrhnika in Pivka. Naši fantje na domačem parketu niso 
pokazali pretiranega gostoljublja in so uspešno opravili s tekmeci.  

V košarkarsko bogatem dnevu je sledila še tekma 1. lige U15 (le-
tnik 2003 in mlajši), kjer je KK Logatec premagal KK Gorenja 
vas z rezultatom 52:45. Zaradi zasedenosti dvorane pa edini svo-
jih veščin pred polno dvorano niso mogli pokazati kadeti (letnik 
2001), ki sicer uspešno tekmujejo v 2. ligi. V preddverju dvorane 
je ves čas dišalo po palačinkah, s katerimi so razveseljevale mame 
naših fantov, najmlajše obiskovalce pa je navdušil Superpolh. Bo-
žičkova košarka je imela tudi človekoljubno noto, saj so zbirali 
rabljene košarkarske copate za naše najmlajše člane, ker se starši 
v tej kategoriji težko odločijo za nakup copat, ki jih - malo nošene 
- otroci hitro prerastejo. Zbrane copate so kar na kraju samem po-
darili zainteresiranim. Tako v KK Logatec, ki (z nekaj vmesnimi 
prekinitvami) deluje že od leta 1965, udejanjajo klubsko načelo, 
da ekipa pomaga posamezniku in posameznik pomaga ekipi! 

Ob zaključku še enega uspešnega leta se KK Logatec zahvaljuje 
Občini Logatec, ki podpira delovanje kluba, ter podjetjema Sano-
labor in Astech. 

KK Logatec
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Porumenela fotografija mladeniča 
v ameriški letalski uniformi s po-
menljivim sporočilom na hrbtni 

strani je dolga desetletja po drugi sve-
tovni vojni čakala, da oživi njeno sporo-
čilo in obudi spomin na može, ki so se 
z druge strani Atlantika vključili v boj 
proti zlu s sredine prejšnjega stoletja - 
nacizmu in fašizmu. 

Fotografijo Žanija Rupnika sem leta 2014 
pokazal Raulu Semeniču, poznavalcu pa-
dlih anglo-ameriških letal na evropskih 
tleh, in nov krog povpraševanj je razkril 
zgodbo, ki po desetletjih ponovno kre-
pi vezi med ljudmi različnih narodnosti v 
enem samem hotenju – življenju v miru.

Razprla se je tudi tragična zgodba ameriške 
veje Rupnikove družine iz Žibrš, kjer sta 
bila doma oba starša v Italiji padlega Ža-
nija (Johna) V. Rupnika. Starša Anton Ru-
pnik (Storžev) in Johana Dolenc (Zakov-
škova) sta se namreč že pred prvo svetovno 
vojno izselila v Ameriko in si tam ustvarila 
družino. 

Rodili so se jima štirje otroci; dve hčeri in 
dva sinova. Sin Frank je pri dobrih dvaj-
setih letih utonil v bližnji reki, sin John pa 

je pri svojih dvaintridesetih, 22. februarja 
1945, strmoglavil  na pobočje hriba nad ita-
lijanskim mestom Zavattarello.

Tistega večera je sedemčlanska posadka 
ameriškega transportnega letala poletela 
nad hribe in uspešno odvrgla italijanskim 
partizanom nekaj pomoči. Potem pa je iz 
levega motorja zažarelo in letalo je strmo-
glavilo ter zgorelo. Sedem preminulih le-
talcev so 24. februarja z vsemi častmi po-
kopali v skupno grobnico na pokopališču v 
Zavattarellu.

Ob takih raziskovanjih se stkejo nove vezi 
in oktobra je iz Italije prišlo vabilo Rupni-
kovim sorodnikom, raziskovalcem in pri-
jateljem iz Logatca, da se udeležijo slove-
snosti v spomin na usodni dogodek. Zbralo 
se nas je za en kombi in 4. novembra smo 
se sredi noči odpravili na 500 kilometrov 
dolgo pot. 

Po prihodu smo pod spominsko ploščo 
položili cvetje s slovensko trobojnico, sle-
dila je maša zadušnica in polaganje venca 
k spomeniku žrtvam obeh svetovnih vojn. 
Po prireditvi na mestnem trgu in kosilu v 

županovem hotelu, med  katerim smo si 
izmenjali številna mnenja, spletne naslove 
in priložnostna darila, smo se odpeljali v 
bližino kraja padca letala. Tik pod vrhom 
grebena je na lično urejeni ravnici posta-
vljenih sedem velikih kamnov, na katerih 
so pritrjene ploščice z imeni preminulih 
članov posadke. Predstavnik ameriških 
zračnih sil je prebiral njihova imena in ude-
leženci so zbrano odgovarjali »Presente«; 
slišal pa se je tudi glas: »Prisoten«. 

Pred koncem je župan mesta Zavattarello 
poudaril, da je medvojna tragedija takrat 
močno zbližala prebivalce mesta, danes pa 
se ob obujanju spomina zbližujejo narodi. 
In res: na tistem majhnem prostoru je tekla 
beseda v italijanskem, angleškem in tudi 
zahvalne besede v slovenskem jeziku je 
bilo slišati preko ozvočenja.

Park miru na nesrečnem hribu smo zapu-
ščali že v mraku tistega dne z mislijo, da 
ostaja sin naših korenin nepozabljen od nas 
in vseh, ki nas združuje težnja po pravič-
nejšem svetu za vse.

Branko Rupnik

Žani (John) V. Rupnik pred odhodom 
na misijo

Ob spominskem kamnu v parku miru na hribu Calenzone: od leve spredaj Martin 
in Branko Rupnik (Branko je sin Žanijevega bratranca), med njima prevajalka 
Silvana Blažina iz Repentabra, stoji Gianni Giorgi, raziskovalec iz Zavattarella, 
desno novinar Luigi Giudice, na desni ob kamnu Nataša Šemrov (članica ZB NOB 
Logatec) in Vesna Jerina (predsednica ZB NOB Logatec), foto Renata Gutnik
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LOGATEC KOT PESEM

Leto, ki je minilo, naj ostane v spominu tudi zaradi lepe 
knjige, ki je izšla o našem koščku slovenske domovine. 
To je bila knjiga Podobe na Logaškem, ki jo je omogo-

čila Občina Logatec.

Na Slovenskem niso pogoste knjige, ki zmorejo tako lepo odstreti 
zaveso s podobe sveta okoli nas. Ta zaradi vsakdanjosti postaja 
nekaj samoumevnega. Tako tudi prelepo podobo notranjske po-
krajine sprejemamo, kot da drugače niti ne more biti. Zeleni logi, 
ki so našemu kraju dali ime, hribi, ki nas obdajajo, travniki in po-
lja, ki se poleti kopljejo v soncu, nešteta mala in velika živa bitja, 
ki nas obdajajo, vse to je dar, ki nam je bil dan, toda – in tudi to 
je sporočilo omenjene knjige – vse to lahko skoraj v hipu izgine.
Še pred dvema, tremi desetletji so bile Slovenske gorice kot pisana 
preproga, stkana iz neštetih njiv in njivic, travnikov in pašnikov, 
zlatih vinogradov in šopkov dreves ob potokih, ki se tam vijejo 
prav po vsaki dolini. To je bila lepota, kot jo je že pred stoletjem 
opisoval Franc Ksaver - Meško. Potem so iz njiv in njivic naredili 
širna polja, posekali žive meje in preorali tudi zelene meje med 
njivami. Potokom so uredili struge, kot rečejo ubijanju živih voda, 
ponekod so struge kar zabetonirali. Kot da nihče ne bi mogel ve-
deti, da je plast orne zemlje ravno pravšnja za star kmečki plug, 
pod njo pa je suhi lapor z ilovico, so na polja poslali traktorje z 
rezili za globoko oranje. Zdaj je tam, kjer je bila prej zemlja, suha 
skorja, na kateri ob poletni pripeki odmre prav vse. Redka suha 
koruzna stebla ostajajo kot podobe afriške puščave.

Podobe dežele tako ni spremenila neka neznana sila, vse to je na-
redil človek. Kriviti koga bi bilo odveč. Zakoni, s katerimi je naša 
država ukinila polkmete in iz kmetov naredila proizvajalce z biro-
kracijo, naj bi bili evropski … Mogoče res, mogoče … Ali lahko 
podobna usoda udari tudi po naši notranjski pokrajini in bodo pre-
lepe slike iz knjige Podobe na Logaškem tudi samo še spomin in 
hkrati sporočilo, kar je bilo in česar nismo zmogli ohraniti?
Vodice pod Hrušico, čudoviti del neokrnjene narave in neraziska-
ni arheološki biser prvega logaškega mesta, že kažejo posledice 
posegov. Podobna usoda grozi hribu Velike bukve nad Gornjim 
Logatcem, ki so bile eno najpomembnejših bronasto- in železno-
dobnih gradišč na Notranjskem.
Na Notranjskem so hiše postavljali samo tam, kjer je bila voda, zato 
je ostala dežela nedotaknjena. Danes napeljejo vodovodne cevi ka-
morkoli, in kamor pridejo, tam kmalu stojijo hiše. Sredi nedotaknje-
nih dolin nenadoma stoji lesena koča, nato železni kontejner, potem 
hiša. Kmetijska zemljišča se čez noč spreminjajo v gradbena in korist, 
ki jo prinaša kupovanje poceni kmetijske zemlje in spreminjanje v 
gradbeno, podira vse meje. Če bi križu na vrhu hriba vzel veljavo so-
vražnik vere, bi bili plat zvona, ko to stori kapital, vsi samo molčimo.

Toda tudi križi imajo svoje sporočilo, ne samo, da ljubi bližnje-
ga, ljubi tudi svojo deželo. Kot ne prizadeni hudega človeku, ne 
prizadeni tudi zemlji. Knjiga Podobe na Logaškem je naše veliko 
bogastvo prav zaradi tega sporočila. Lepota, ki nam je bila dana, 
je lahko že jutri samo preteklost.

Janez Švajncer

ODGOVOR GOSPE MIHEVC NA KOMENTAR 
KNJIGE PODOBE NA LOGAŠKEM  
V PREJŠNJI ŠTEVILKI

Poudarjam, da knjiga ni znanstveno delo, ki bi bilo na-
menjeno le ožji strokovni publiki, temveč gre za široko 

publicistično delo, namenjeno širši javnosti. Ni torej nujno, 
da bi knjiga zadostila zahtevam izdaje po kriterijih znan-
stvenega dela. 

Avtor in založnik sta želela Logatec predstaviti občanom na za-
nimivejši način, na osnovi razširjene osnovne foto knjige, ki je 
vsebovala skozi čas zbrane poljubne fotografije. Le-te so bile po-
snete hipno in nenačrtovano. Dodan je tekst in QR kode, ki bralce 
povežejo tudi v kratke predstavitvene filme dogajanja v različnih 
krajevnih skupnostih občine. Oblika je prepuščena avtorju in pri-
lagojena njeni vsebini. Knjiga je v tem tudi posebna, njen koncept 
so pohvalili turistični delavci, zanimiv pa je tudi kot nov pristop 
k tovrstnim publikacijam. Prav zaradi tega smo vabljeni na pred-
stavitev kraja in knjige tudi v tujino, o čemer bomo zainteresirano 
javnost obveščali. Resno razmišljamo o prevodih publikacije v 
tuje jezike. Upam, da bo vaša pripomba pripomogla k realizaciji.

Moje nagrade za fotografijo in filme so tudi mednarodne. Promo-
cija Izole je prevedena v štiri jezike, Film in fotografija je nagrajen 
kot inovativen pristop nizkoproračunskih promocijskih filmov v 
Splitu. Prav tako je bil nagrajen štirijezični promocijski projekt 
Lipice. Tudi Občina Piran predstavlja promocijski film v štirih 
jezikih. Logatec pa sem predstavil prek Planinskega polja, knjig 
Logatec v očeh in Slikovita Notranjska ter prospekta. 

 Vsem, ki pa želite kakorkoli doprinesti k skupnosti v Logatcu, 
sporočam, naj vas drugačna mnenja ne zaustavijo. Ohranite 
motivacijo in energijo, da to Logatcu omogočite. Seveda pa na 
vaše bolj kot samokritično mnenje pozivam, da morda v dobro 
bodočim avtorjem v Logatcu podarite svoje znanje in izkušnje, 
zberete studijske fotografije in izdate monografijo o Logatcu.

Siniša Rančov
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UREDITEV OKOLICE LOKVE (BAJERJA POD SEKIRICO) 
ŽUPANU OBČINE LOGATEC

VAŠA POŠTA

Pred leti ste dali poglobiti bajer- lokev pod Sekirico (3/4) s 
pojasnilom, da bo zadnji del poglobljen pozneje.
Moti me, da okolica bajerja ni urejena. Po moji oceni 

bi bilo treba urediti nabrežino (s skalami jo nekoliko dvigniti)  
urediti pešpot ob robu (zdaj se hodi 3 do 4 m stran, po travi), 
opraviti reden obrez vrb, postaviti nekaj klopi za sprehajalce, 
ribiče, otroke.

V zimskem času, če je primerna temperatura, lokev zamrzne in po 
njej drsajo predvsem otroci, ki se nimajo kam usesti, kje preobuti.
Pred več kot desetimi leti so bile postavljene klopi, okolica je 
bila lepše urejena, potem pa je vse propadlo, nihče ni skrbel za 

urejenost. Bivšega župana g. Nagodeta sem večkrat obvestil o 
problematiki, vendar v svojem mandatu ni poskrbel za primerno 
ureditev. Pripominjam, da smo občani pred leti na dan zemlje v 
sodelovanju oz. z odobritvijo ribiške družine Vrhnika opravili ob-
rez vrb in pokosili travo, vendar v kasnejših letih ni nihče poskrbel 
za ureditev okolice. Ker ima ribiška družina koncesijo nad bajer-
jem, menim, da bi slednja oz. občina v okviru svojih pristojnosti 
(z delavci na javnih delih ipd) morala poskrbeti za to.
Menim tudi, da za ureditev, ki je v javnem interesu občanov Lo-
gatca, ne bi bili potrebni tako veliki stroški. 
Prosim za odgovor.

Ivan Pergovnik

POŽAR
Za letošnji kresni večer   je  Pr‘ Bretet  na 
Medvedjem Brdu požar uničil ostrešje 
nad hlevom. Nesebični prijateljski  po-
moči mnogih se želim zahvaliti, da sem 
zmogel streho spet obnoviti. Zato iz srca 
hvala vsem, ki so mi priskočili na pomoč, 
predvsem gasilskim društvom Medvedje 
Brdo, Rovte in Logatec. Zahvala vsem, ki 
so kakor koli pomagali in sodelovali  pri 
gašenju in odstranjevanju posledic poža-
ra, pri  poseku v gozdu in spravilu lesa na 
žago, pri prevozu in zlaganju na žagi obde-
lanega lesa. Posebej se zahvaljujem  vsem, 
ki so mi pomagali z denarjem in  drugače 
prispevali, da je streha obnovljena, hlev pa 
pokrit. 

Tone Mlinar
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BOŽIČEK ZA EN DAN

MLADI POROČEVALCIVAŠA POŠTA

Ob besedi božiček nas veliko najprej po-
misli na darila. Nekaj, kar vsi dobimo, bi 
rekli. Pa vendar, ali je temu res tako? Veli-
ko staršev otroku ne more dati tistega dari-
la, ki si ga nestrpno želi. 

Vedno več družin svojemu otroku težko 
privošči že osnovne potrebščine, zato smo 
se v Vrtcu Kurirček Logatec, enota Cen-
tralnega vrtca, vključili v vseslovenski 

BOŽIČEK SE JE USTAVIL 
TUDI V LOŽANSKI DOLINI
Tudi letos smo se konec decembra raz-
veselili božička, saj je zopet prinesel 
veliko daril za otroke in seveda za naj-
starejše. Zvečer smo se krajani Log-Za-
plane zbrali v stari šoli in se zabavali ob 
prijetnem programu, kjer pa ni manjka-
lo smeha. Poskrbljeno je bilo za staro 
in mlado. Harmonikarji so veselo vlekli 
meh in izvabljali čudovite zvoke, otroci 
so zaigrali igrico Prebrisani škratje in 
volk, na koncu pa smo ob spremljavi 
kitare in dveh deklet zapeli že znano 
pesem Silvestrski poljub. Zabaval nas 
je tudi znani igralec in sokrajan Miha 
Brajnik. Pred zaključkom nas je nago-
voril tudi župan Berto Menard in nam 
zaželel vse dobro. Veseli smo vsakega 
obiska. Da pa ne pozabim: božiček je 
obljubil, da pride tudi naslednje leto, če 
bomo le pridni. 

Besedilo in foto: Mojca Mivšek

ZAKLADNICA KNJIG
Učenci izbirnega predmeta literarni klub smo se konec novembra odpravili v Ljublja-
no, in sicer v Cankarjev dom, na Slovenski knjižni sejem. Na sejmu je knjige razsta-
vljalo veliko založb – tiste najbolj znane in tiste, ki jih ne poznamo prav dobro. Tudi 
mnoge delavnice za učence so potekale, mi smo se odpravili na Šolski knjigosled in 
pri tem napisali svoj del stripa in se posladkali s čokoladnimi bonboni. Nekateri smo 
kupili knjige in si obogatili svojo knjižno zbirko, drugi so si knjige le ogledovali. Vsi 
pa smo se strinjali, da bi se na sejem radi odpravili tudi naslednje leto.

Maša Šen, 8. c; OŠ 8 talcev Logatec

projekt Božiček za en dan. V akciji smo si 
izbrali 20 otrok iz osrednje slovenske re-
gije. Zbiranje daril je potekalo le en teden, 
starši pa so skupaj z otroki prinesli toliko 
daril, da smo z njimi obdarili veliko več 
kot 20 otrok. Pri pobudi k akciji smo izpo-
stavili, da lahko darila tudi sami naredijo 
(npr. ročno izdelana kapa, šal, predpasnik 
itn.). Prav takšni predmeti so darilom dali 
piko na i in ni jih bilo malo. 

Trud staršev in otrok pa se je pokazal tudi 
pri čudoviti kreaciji posameznih škatel. 
Sprva smo prejeta darila pakirali v manjše 
škatle. Te so sčasoma postale premajhne za 
vsa darila, ki so jih prinašali. Manjše škatle 
smo tako zamenjali za večje, saj so star-
ši otrokom podarili tako velika darila, da 
so bile večje škatle bolj ustrezne. Slogan 
»majhna škatla za velik nasmeh« se je tako 
preimenoval v slogan »velika škatla za ve-
lik nasmeh«. 

Maja Kljajić, Vrtec Kurirček Logatec, 
enota Centralni vrtec
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ZAHVALE

Ob boleči izgubi drage mame, babice in sestre 

ANE NAJDENOV  
(1. 3. 1936 - 28. 11. 2017)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče.
Zahvaljujemo se dr. Turkovi ter ostalemu zdravstvenemu osebju iz 
ZD Logatec za pomoč ob spremljanju njene bolezni, Zavodu Dom 
Marije in Marte Logatec za vso oskrbo in pomoč v času bivanja, 
iskrena  hvala ge. Angeli Menart za organizacijo pogreba ter 
lepo izbrano cvetje, hvala g. Gorazdu Bošnjaku iz Komunalnega 
podjetja Logatec za pomoč pri organizaciji pogreba in  pevcem za 
ubrano in lepo petje.

Vsi njeni

Sporočamo vam, da smo se 19. 1. 2018 poslovili  
od našega dragega moža, atija in dedija

ALOJZA SAJOVCA
(1946 - 2018)

IZ LOGATCA.

Hvala vsem, ki ste bili del njegovega življenja.

Žena in hčerki z družinama
Logatec, Ajo - AZ (ZDA)

Za dobroto tvojih rok 
ostala je beseda hvala, 
ki v srcih bo ostala 
in večno lep spomin na te.

ZAHVALAZAHVALA

ALOJZIJ PETELIN
IZ KAMNIKA POD KRIMOM

Ob smrti mojega očeta, ki je zadnja leta preživel v DOMU 
STAREJŠIH LOGATEC, se iskreno zahvaljujem osebju, ki je s 
svojo prijaznostjo in potrpežljivostjo pripomoglo k njegovemu 
dobremu počutju v domu. Posebno zahvalo pa si zaslužijo 
skupaj z osebjem Zdravstvenega doma Logatec za strokovno 
pomoč in toplino, ki so mu jo nudili ob vsakem času v zadnjih 
tednih njegovega življenja. Še enkrat jim iskrena hvala. Želim 
si, da bi lahko vsi starostniki imeli tako bivanje in oskrbo v 
zadnjih letih življenja.

Sin Matjaž z družino in sorodniki

ANTONIJA VAVKEN
(1. 6. 1926 – 10. 12. 2017)

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste se poslovili od nje in jo 
pospremili na njeni zadnji poti. Hvala sosedom, sorodnikom, 
znancem in prijateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, 
sveče in  prispevke za dobrodelne namene in svete maše. Hvala 
osebju Doma starejših Logatec za vso skrb in nego v zadnjih letih 
njenega življenja. Hvala gospe Angeli Menart za organizacijo 
pogreba, pevcem za lepo petje in g. župniku Simonu Onušiču za 
pogrebno mašo. Hvala Vnukinji Maji za poslovilne besede. 
Hvala Društvu upokojencev in Združenju borcev za vrednote NOB.
Hvala ge. Mariji Rudolf in sosedam za molitev.

mož Dominik in hčerke Metka, Sonja in Mojca z družinami

Življenje niso dnevi,
ki so minili,
temveč dnevi,
ki smo si jih zapomnili.
(Paulenko)

ZAHVALA ZAHVALA

Zdaj se spočij, izmučeno srce, 
zdaj se spočijte zdelane roke.
Zaprte so utrujene oči, 
le moja drobna lučka še brli.
(Svetlana Makarovič)
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ZAHVALE

Ob boleči izgubi naše drage žene, mame in babice

IVANKE JANE MRAK
(10. 5. 1952 - 10. 12. 2017)

se iz srca zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem 
in znancem, ki ste nam ob njeni smrti izrazili sožalje, darovali 
cvetje, sveče in svete maše ter jo pospremili na njeno zadnjo 
pot.

Hvala g. župniku Janezu Komparetu za lepo bogoslužje ter g. 
Gorazdu Bošnjaku in Komunalnemu podjetju Logatec.

Vsi njeni

Ob boleči izgubi naše predrage mame 

DOROTEJE MOROZ 

se globoko zahvaljujemo vsem domačim, sorodnikom, sosedom, 
znancem, sodelavcem in vsem prijateljem za besede tolažbe, lepe 
misli in spremstvo na njeni zadnji poti.

Posebna zahvala kolektivu Doma Marije in Marte, Komunalnemu 
podjetju Logatec, gospe Angeli, cerkvenemu pevskemu zboru in 
g. župniku za lepo opravljen obred. Hvala vsem, ki jo ohranjate v 
lepem spominu.

Žalujoči: vsi njeni

Ni te več na vrtu ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih je ne bo nikdar.

ZAHVALAZAHVALA

JOŽEF TREVEN 
(18. 3. 1929 – 12. 12. 2017)

Ob izgubi našega dragega ata Jožeta se iskreno zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za vso 
pomoč, izrečena sožalja, podarjeno cvetje in sveče. 

Zahvaljujemo se pogrebcem, gasilcem, osebju ZD Logatec, 
gospe Marici za molitev, cvetličarni Anja, gospe Kati za govor, 
pevcem za lepo petje in g. župniku za lepo opravljen obred.

Hvala imenovanim in neimenovanim ter vsem, ki ste našega ata 
v tako velikem številu pospremili na zadnjo pot. 

Vsi njegovi

Ob izgubi naše drage mame, babice in prababice 

VERONIKE MAČEK 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste se prišli od nje poslovit in ji s tem 
izrazili spoštovanje, ter vsem tistim, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti. Hvala za izrečeno sožalje, darovano cvetje in dar za maše.

Hvala g. kaplanu Rafaelu za lepo opravljen obred. Zahvala velja 
tudi KP Logatec za pripravo in organizacijo pogreba, pevcem in 
cvetličarni Karmen.

Hvala vsem, ki jo boste v svojih srcih ohranili v lepem spominu.

Vsi njeni 

Za dobroto tvojih rok 
ostala je beseda hvala, 
ki v srcih bo ostala 
in večno lep spomin na te.

ZAHVALA ZAHVALA

Vsaka mama je prava mama,
dana za srečo in veselje.
Prava. In ena sama.
Za vse življenje.
(T. Pavček)
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UTRINKI LETA 2017 

Društvo za zdravilne rastline Ognjič Logatec predstavlja »moč« narave, 
ki se skriva v rastlinah, in je letos praznovalo že deseto obletnico delo-
vanja. Ima prek sto petdeset brhkih članic, pa tudi nekaj klenih članov. 
Med njimi tudi »zerowestarko« Majo. Bolj zveneča beseda za osebo, ki 
skuša živeti brez odpadkov. Da ji to uspeva, veliko stvari pridela oziro-
ma naredi doma ali pa jih kupi na  Lokalni tržnici Logatec, ki privablja 
vedno več domačega življa.

Lani nas je večina prvič slišala za japonsko družbo Sumitomo Rubber 
Industries, ki bo v prostorih nekdanjega KLI-a postavila tovarno medi-
cinskih elastomerov. Počakajmo, da bodo besede rodile sadove, tudi v 
obliki novih delovnih mest. Logaški obrtniki jih že odpirajo, le čevljar 
še vedno ostaja samo eden.

»Smisel gospodarjenja je v človekovi blaginji,« je dejal dr. Andrej Gosar 
ob čigar 130-letnici  rojstva je v Narodnem domu potekal 6. Gosarjev 
večer. Gosarja že dolgo ni več med nami, je pa še en zaslužen Logatčan, 
ki je letos prejel kar dve priznanji: januarja priznanje JSKD Slovenije za 
življenjsko delo na področju kulture, ob občinskem prazniku pa je postal 
Častni občan občine Logatec. Čestitke tudi iz Logaških novic, katerim 
je dolga leta urednikoval! 

Besedilo in foto: Brane Pevec

Lahko bi zapisal še kaj o zvezdi, križu, polmesecu – to prepuščam 
politiki. Za konec tale misel naše Nine, ki jo je zapisala letos po-
leti: »Ne pozabite pa, da za čudovit poletni dan ne potrebujete 
veliko. Dovolj je že hladen potok, skrita jama, objem gozda in 
melodije narave, ki jih imamo na srečo v Logatcu dovolj.«

Po čem si bomo še zapomnili leto 2017? Po uspehih naših glasbe-
nikov, pevcev, likovnikov, športnikov, ki so ponesli ime Logatca 
ne samo po domovini, ampak tudi v širni svet. Ponosni smo nanje! 
O njih, pa tudi o vsem, kar se zanimivega dogaja v naši občini, 
vsak mesec Logatčani najdete v Logaških novicah, mimogrede: 
seveda smo tudi na internetu (beseda medmrežje se nekako ni 
»prijela«). 

»Ne, pošte ni več tukaj. Imamo pa sadeže, Sadeže družbe,« so po novem letu radovednežem v Gornjem Logatcu pojasnjevali 
člani slovenske filantropije, ki so tam odprli center za druženje vseh generacij. Tja prihajajo stari in mladi, zato jim lahko samo 
želimo še veliko dobrih letin!

»Z nekaj kmečke pameti bi bilo v Sloveniji marsikaj bolje in lepše ure-
jeno,« je dejal član logaških prostovoljnih gasilcev Anže Albreht, ko je 
prejemal priznanje za to, da je reševalni pas na avtocestah postal zakon. 
Priznanje dobijo tudi vsi gasilci, ki so vedno pripravljeni priskočiti na 
pomoč. Tudi članice prostovoljnih gasilskih društev, ki se kljub vročim 
poletnim dnevom, tretjo soboto v juliju srečujejo v Lazah.




